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مدیرکل کانون پرورش فکری مازندران خبرداد:
برپایی بیش از ۵۰ عنوان برنامه

 در حوزه کودک ونوجوان 
در هفته دفاع مقدس

6گوناگون
کاور کند کننده آتش سوزی

از راه رسید

5خبر
واردات آیفون تعیین تکلیف شد

7

اولویت نخست استقلال
برای فصل آینده

رییس کل دادگستری مازندران:
زباله و قاچاق چوب از مشکلات 
مازندران است

مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران:
روزانه ۱۰ تن پسماند عفونی در 

مازندران تولید می شود

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان 
خبر داد:

قطع برق ۹۰ دستگاه اجرایی 
پُرمصرف مازندران

اجرای طر حهای بهینه سازی انرژی 
کربن با استفاده از ظرفیت بازار
 بهینه سازی انرژی در مازندران

فرمانده سپاه کربلا:
۱۷۸ پروژه با رزمایش 

تخصصی شهید 
جمهور در مازندران 

افتتاح می شود

از جان گرفتن اجتماعات
انتخاباتی تا جنجالی شدن

برنامه های رسانه ملی
نامزدهای انتخابات ریاست جمهوری چهاردهم 
شنبه پر ترافیکی را سپری کردند؛ همایش های 
انتخاباتی رونق گرفت و برنامه های تلویزیونی 

چالشی تر شد.

دور جدید مدیریت زباله 
مازندران؛ روی میز

خرداد   24 شب  پنجشنبه  دقیقه   30 و   20 ساعت 
چالوس  ارتفاعات  در  رگباری  بارش های   1403
وقوع  و  چالوس  رودخانه  شدن  طغیانی  به  منجر 
سیل  این  که  شد  کندوان  جاده  انسداد  و  سیلاب 

خساراتی را نیز به دنبال داشت.
طبق آخرین آمار رسمی اعلام شده پس از این سیل 
در منطقه دزدبن جاده چالوس و محدوده رستوران 
دربند چندین خودرو گرفتار سیلاب شدند و جریان 

شدید آب دست کم 9 خودرو را طعمه خود کرد.
زیرساخت ها  به  خسارت  بر  علاوه  سیل  این  در 
نفر   1۶ جاده،  حاشیه  تجاری  واحدهای  برخی  و 
با تلاش  نفر مفقود شدند. همزمان  مصدوم و سه 
بازگشایی  و  جاده  پاکسازی  برای  امدادی  تیم های 
مسیر رودخانه، جست وجو برای مفقودان حادثه نیز 
توسط نیروهای امدادی صورت گرفته و پیکرهای 
مفقودان نیز از زیر آور سیل بیرون کشیده شده است.

سیل کندوان چگونه رخ داد؟
معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای 
منطقه  مازندران گفت: سیل شامگاه 24 خرداد در 
دزدبن جاده چالوس ناشی از جاری شدن روان آب 
بر اثر رگبارهای نقطه ای در ارتفاعات این منطقه بود 
که همراه با سنگ ها، واریزه کوهی، چوب و گل و 
لای در مسیل منتهی به یک واحد پذیرایی حاشیه 
جاده جریان واریزه ای ایجاد کرد و خساراتی به بار 

آورد.
پنجشنبه  سیل  این که  بیان  با  موسوی  محمد  سید 
از طغیان رودخانه  ناشی  گذشته در جاده چالوس 
چالوس نبود، اظهار کرد: طبق پیش بینی ها رگبارهای 
نقطه ای از ساعات پایانی روز پنجشنبه آغاز شد و در 
ارتفاعات نیز شاهد بارندگی های بسیار شدید بودیم 
نقاط  برخی  در  روان آب  به جاری شدن  منجر  که 

استان از جمله ارتفاعات چالوس شد.
وی افزود: در محدوده جاده چالوس طبق پیش بینی ها 
بارندگی شدیدی رخ داد که منجر به طغیان رودخانه 
روان آب،  حاوی  سیلاب  شدن  جاری  با  اما  نشد، 
واریزه های کوهی و چوب در دره دزدبن خساراتی 
را در نقطه تلاقی مسیر سیلاب با جاده و رودخانه 

بر جای گذاشت.
به گفته موسوی در نقطه تلاقی مسیل و جاده، حجم 
جاده  زیر  آب گذر  چوب   و  کوهی  واریزه  بالای 
)کالوِرت( را بست و جریان سیلاب از روی جاده 

وارد رودخانه چالوس شد.

معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای 
مازندران خاطرنشان کرد: در زمان وقوع سیل دبِی 
آب رودخانه چالوس هشت متر مکعب بر ثانیه بود 
ساعت  حدود  داشت.  عادی  روندی  رودخانه  و 
20:30 پنجشنبه جریان سیلابی به جاده و رودخانه 
رسید که با توجه به استقرار یک واحد پذیرایی در 
خودروهای  توقف  دلیل  به  مسیل  انتهایی  قسمت 
مسافران در مجاورت و پارکینگ رستوران منجر به 

وقوع خسارت شد.
کرد:  اظهار  نیز  سیلاب  این  دبِی  درباره  موسوی 
جریان طغیانی این سیلاب که آغاز تا فروکش کردن 
آن حدود 30 دقیقه بود، بر اساس مقطع برداری های 
انجام شده در زمان پیک 34 متر مکعب بر ثانیه بود 
که حدود یک ششم حجم پیک سیلاب هفتم مرداد 

1402 در منطقه واسپول چالوس است.
قدرت  واریزه ای  جریان های  این  که  بیان  با  وی 
تخریب بالایی دارند، تصریح کرد: بررسی ها نشان 
این سیلاب را آب  می دهد که حداکثر 30 درصد 
سنگ،  کوهی،  واریزه  آن  مابقی  و  می داد  تشکیل 
چوب و گل و لای بود. به همین دلیل نیز قدرت 
تخریب آن در نقطه تلاقی با جاده بالا بود و چند 

خودرو را با خود برد.
معاون حفاظت و بهره برداری شرکت آب منطقه ای 
مازندران با اشاره به توپوگرافی منطقه وقوع سیل و 
ارتفاع  از  این مسیل که  مسیر سیلاب گفت: طول 
ارتفاع حدود  تا  و  می شود  آغاز  متری  هزار  چهار 
2 هزار متری امتداد می یابد نزدیک به 11 کیلومتر 
است. در این 11 کیلومتر هیچ رودخانه  و سازه ای 
وجود ندارد. میانگین شیب این مسیل در طول 11 
کیلومتر ۶۷ درصد است که شیب بسیار بالایی برای 

یک مسیر جریانی محسوب می شود.
موسوی خاطرنشان کرد: مسیل ها به مرور زمان و بر 
اثر جریان های سیلابی ایجاد می شوند و طبیعی است 
امکان  یعنی  باشد  داشته  وجود  مسیلی  جا  هر  که 
جاری شدن سیلاب هم در آن وجود دارد. بر همین 
اساس همواره تاکید می کنیم که هرگونه ساخت و 
ساز در بستر مسیل  و همچنین توقف در این نقاط 
هنگام بارندگی و حتی در روزهای گرم سال ممکن 
است خسارات جبران ناپذیری را در پی داشته باشد.

وی افزود: بررسی ها برای به دست آوردن جزئیات 
بیشتر از علل وقوع این سیل در حال انجام است و 
در صورت کسب داده های جدید حتما اطلاع رسانی 

می شود.

دستور پیگیری مسببین
به  است:  گفته  باره  این  در  هم  چالوس  فرماندار 
دستور استاندار مازندران کمیته ای جهت مشخص 
شدن علت خسارتی بودن سیل اخیر جاده کندوان 
تشکیل و بعد از بررسی با متخلفان برخورد می شود.
سیل  در  موجود  مصالح  حجم  به  شریفی  محمد 
افزود:  و  کرد  اشاره  چالوس  واسپول   1398 سال 
اگرچه سیل اخیر به این موضوع مرتبط نیست اما با 

برداشت مصالح مسیر رودخانه آزاد می شود.
وی با بیان اینکه دوره ی بازگشت سیل ها را در تیر 
و مرداد داریم افزود: در زمان حاضر بدون بررسی 

نمی توانیم علت وقوع سیل اخیر را اعلام کنیم.
تشکیل  بر  مبنی  استاندار  معاون  دستور  به  شریفی 
کم کاری های  فعل های،  ترک  بررسی  برای  کمیته 
ادارات مربوطه و همچنین مشکلات موجود اشاره 
فکر  به  نباید  حادثه  وقوع  از  بعد  گفت:  و  کرد 
تصمیم گیری برای شناسایی مقصر باشیم بلکه گره 

گشایی از مصیبت دیدگان در اولویت است.
فرماندار چالوس با بیان اینکه حفظ جان آدم ها در 
اولویت کار مسؤولان است، اظهار کرد: طبق نظریه 
دوره  بازگشت  میدانی  مشاهدات  و  کارشناسان 
وقوع  حال  در  سال  صد  از  بیش  بعضا  سیل های 

است.
شریفی در ادامه گفت: سیل بعد از مدت نیم ساعته 
بارش در ارتفاعات به وقوع پیوست و امکان سیل 

مجدد در مکان های دیگر وجود دارد.

میز  روی  کندوان  سیل  خسارت  واکاوی 
فرماندار چالوس

فرماندار چالوس با بیان اینکه قیمت اعلام شده امور 
برای  واسپول  سیل  مصالح  جمع آوری  جهت  آب 
پیمانکاران به صرفه نیست، گفت: پیشنهاد می شود 
پیمانکاری انتخاب کنند و در ازای دریافت پول بعد 
از جمع آوری مصالح، درخواست لایروبی و احداث 

دیوار داشته باشند.
وی افزود: در این مورد می توانند از پیمانکاران طرح 
تعریض جاده مرزن آباد-دزدبن یا پیمانکار زیرگذر 
نواب جهت تامین مصالح مورد نیاز نیز استفاده کنند.
فرماندار چالوس گفت: به دستور استاندار مازندران 
اخیر  مسببین سیل  کمیته ای جهت مشخص شدن 
با متخلفان  از بررسی  بعد  جاده کندوان تشکیل و 

برخورد خواهد شد.

درس عبرت کندوان؛ 
نظارت را هم سیل برد!

مدیر جدید امور اراضی جهاد درس عبرت کندوان؛ نظارت را هم سیل برد!
کشاورزی مازندران معرفی شد

در مراسمی با حضور مؤمنی رئیس سازمان جهاد کشاورزی مازندران، حجت الاسلام محمدعلی رضاپور 
مسئول حوزه نمایندگی ولی فقیه در سازمان جهاد مازندران و جمعی از مسئولان و کارکنان، از زحمات 
محمد رشیدی رستمی مدیر سابق مدیریت امور اراضی این سازمان قدردانی و حجت الله هادیان به عنوان 

مدیر جدید این مدیریت معرفی شد.
دکتر مؤمنی رئیس سازمان جهاد کشاورزی مازندران در این مراسم با اشاره به جایگاه و اهمیت خدمت در 
نظام مقدس جمهوری اسلامی، اظهار داشت: خدمت در نظام مقدس جمهوری اسلامی عرصه وسیعی دارد 

و هر کس در هر جایگاهی که هست، می تواند منشاء خیروبرکت برای مردم و کشور باشد.
وی بابیان اینکه دکتر رشید رستمی در دوران مسئولیت خود در معاونت امور اراضی، اقدامات ارزشمندی 
انجام دادند، افزود: از زحمات و تلاش های ایشان در صیانت از بیت المال و حفظ اراضی کشاورزی استان، 

صمیمانه قدردانی می کنم.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی مازندران در ادامه، با اشاره به سوابق و تجربیات حجت الله هادیان سرپرست 
جدید این معاونت، گفت: آقای هادیان از ذخایر و نیروهای ارزشمند مجموعه جهاد هستند و امیدواریم 

باتجربه و تعهدی که دارند، در این مسئولیت جدید نیز موفق عمل کنند.
دکتر مؤمنی بابیان اینکه مازندران یکی از آخرین ذخیره گاه های امنیت غذایی کشور است، گفت: حفظ و 
صیانت از اراضی کشاورزی این استان، از اهمیتی حیاتی برخوردار است و همه ما باید در این راستا تلاش 

کنیم.
وی با اشاره به برخی چالش های پیش روی معاونت امور اراضی، ازجمله زمین خواری، کوه خواری و دریا 
خواری، گفت: متأسفانه در سال های اخیر شاهد افزایش این گونه تخلفات در استان بوده ایم و باید با جدیت 

و قاطعیت با این متخلفان برخورد شود.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی مازندران با تأکید بر لزوم ارتقای توان فنی و حقوقی این معاونت، گفت: ما 
درگیر چالش های حقوقی متعددی در این حوزه هستیم و باید با تقویت تیم حقوقی و ارتقای دانش فنی 

کارکنان، از حقوق بیت المال و اراضی کشاورزی استان صیانت کنیم.
دکتر مؤمنی همچنین با اشاره به برخی عقب ماندگی ها در اجرای احکام قضایی مربوط به اراضی کشاورزی، 

گفت: باید با جدیت پیگیر اجرای این احکام باشیم و اجازه ندهیم متخلفان از قانون سوءاستفاده کنند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود، با اشاره به لزوم نظارت و ارزیابی مستمر عملکرد ادارات جهاد 
کشاورزی در شهرستان ها، گفت: باید با نظارت دقیق و مستمر بر عملکرد این ادارات، از بروز تخلفات و 

کم کاری ها جلوگیری کنیم.
در ادامه این مراسم، با اهدای لوح و هدایایی از زحمات دکتر رشید رستمی تقدیر و حجت الله هادیان 

به عنوان مدیر جدید معاونت امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی مازندران معرفی شد.
امیدواریم با تلاش و همت مسئولان و کارکنان این معاونت، شاهد حفظ و صیانت از اراضی کشاورزی 

مازندران و رونق تولید در این بخش باشیم.
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انتخابات ریاست جمهوری  نامزدهای   
سپری  را  ترافیکی  پر  شنبه  چهاردهم 
رونق  انتخاباتی  های  همایش  کردند؛ 
چالشی  تلویزیونی  های  برنامه  و  گرفت 

تر شد.
ایرنا،  سیاسی  خبرنگار  گزارش  به 
با  بود  هفته جاری مصادف  روز  آغازین 
چهاردهم؛  رقابت  مردان  کاری  ترافیک 
تا  انتخاباتی،  همایش  و  استانی  سفر  از 
کنش گری در فضای مجازی و حضور در 

برنامه های رسانه ملی.

برنامه  برنامه،  قانون  از  غیر  مگر 
دیگری هم لازم است؟

با سفر به قم  مسعود پزشکیان شنبه را 
آغاز کرد. وی پس از زیارت حرم کریمه 
ابتدا در جمع  علیها(  بیت )سلام الله  اهل 
اعضای ستادش در این شهر حاضر شد، 
جمله  از  علما  برخی  دیدار  به  سپس 
بیات  آیت الله  و  آملی  جوادی  آیت الله 
از  بعد  رفت.  یثربی  آیت الله  و   , زنجانی 
محققین  مجمع  اعضای  در جمع  آن هم 
و مدرسین حوزه علمیه قم حاضر شد و 
برخی از اعضای این مجمع حمایت خود 

را از این نامزد انتخابات اعلام کردند.

در  خود  برنامه های  ادامه  در  پزشکیان 
سیدحسن  حجت الاسلام  دیدار  به  قم 
خمینی، نیز رفت. در پایان این دیدار سید 

حسن پزشکیان را به ناهار دعوت کرد. 
زیارت  به  قم  از  بازگشت  راه  در  وی 
از  پس  و  رفت.  )ره(  خمینی  امام  مرقد 
حضور بر مزار شهدای بهشت زهرا )س( 
به بهارستان رفت و در جمع هوادارانش 
اینکه  بیان  با  و  شد  حاضر  شهر  این  در 
قول می دهم صدای شما بی صدایان باشم، 
انتخاب  جمهوری  ریاست  به  اگر  گفت: 
خواهم  اقوام  صدای  و  می ایستم  شوم، 
و  دختران  صدای  کارگران،  صدای  بود، 
حاشیه نشینان  و  فرودستان  صدای  زنان، 

خواهم بود. 
ستاد انتخاباتی او هم شماره حسابی را 
برای دریافت کمک های مردمی به منظور 

تأمین هزینه های تبلیغات اعلام کرد.
صف  برنامه  در  نهایت  در  پزشکیان 
پاسخ  در  و  شد  حاضر  خبر  شبکه  اول 
نداشتن  به  متهم  را  او  که  انتقاداتی  به 
غیر  برنامه ای  مگر  گفت:  می کند،  برنامه 
از قانون برنامه باید داشته باشیم؟ آن ها که 
مدعی اند برنامه دارند بگویند چرا اهداف 

قانون برنامه محقق نشده است. 

ایران  ملت  برای  را  بهترین ها 
فراهم می کنیم

شنبه  ظهر  از  بعد  قالیباف  محمدباقر 
انتخاباتی اش  ستادهای  فعالان  با  نشستی 
در مسجد امام صادق)ع( میدان فلسطین 
به  اشاره  با  همایش  این  در  او  داشت، 
تغییر ریل حکمرانی کشور توسط مجلس 
کرد:  تأکید  مردمی،  دولت  و  انقلابی 
فراهم  ایران  ملت  برای  را  بهترین ها  ما 

می کنیم، نباید به دهه 90 برگردیم.
برنامه گفت: فساد درخت  این  وی در 
قوی  مدیریت  و  است  ناکارآمدی  شوم 
در  این  بزند.  رقم  را  موفقیت  می تواند 
قبلی  توسعه  برنامه   ۶ که  است  حالی 
درحقیقت  و  شده  اجرا  درصد   30 فقط 
به ثروت کشور خسران وارد کرده است. 
در  هم  قالیباف  ستاد  رئیس  نیکزاد  علی 
خدمت  برای  گفت:  گفت:  همایش  این 
شهیدان  راه  ادامه  و  کشور  پیشرفت  و 
باید کسی را در قامت ریاست جمهوری 
انتخابات کنیم که در دفاع مقدس، قرارگاه 
نیروی  تهران،  شهرداری  الانبیا،  خاتم 
انتظامی و مجلس شورای اسلامی کارنامه 

داشته باشد. )متن خبر را اینجا بخوانید(
شبکه  در  که  پیامی  در  هم چنین  وی 
ایکس با اشاره به برنامه میزگرد اقتصادی 
دقیق تر  چه  هر  نوشت:  شب  جمعه 
غلبه  مانع  بگوییم،  سخن  صریح تر  و 
داشتن  بر  تکه پرانی  و  شعار  و  سخنرانی 

برنامه و کارنامه خواهیم شد. 
شنبه  روز  برنامه های  پایان  در  قالیباف 
خود به با مردم شبکه یک رفت و ضمن 
بیان این که تحول نیازمند یک مدیر قوی 
اختیار و پول  است گفت: هر که بگوید 
می خواهم تا کاری را انجام دهم در طول 
تحول  تنها  نه  تجربه،  سال   40 از  بیش 
از  هم  را  سرمایه  کرد  نخواهد  ایجاد  را 
دست خواهد داد. امروز شاهد مشکلاتی 
هستیم که تکرار آن برای من هم سخت 
از حرف خسته هستید  است مردم عزیز 
اما می خواهم مثل گذشته قول بدهم و به 

عهد خود وفا کنم.

در   1400 ایده  از  دفاع 
اوضاع  به  روزه   3 سامان بخشی 

بورس
امیرحسین قاضی زاده هاشمی شنبه را با 
این  در  و  کرد  آغاز  خبری  نشست  یک 
برنامه به سؤال های اصحاب رسانه پاسخ 
کلیت  از  گفت  نشست  این  در  وی  داد. 
وعده  و  می کند  حمایت  سیزدهم  دولت 
تومان  میلیارد  یک  به  را  ازدواج  وام  داد 

افزایش می دهد.
شعار  درخصوص  هم چنین  وی 
چگونگی  و  خویش   1400 انتخاباتی 
هم  بورس  اوضاع  دادن  سامان  نحوه 
یک  وقتی  گفت:  و  داد  ارائه  توضیحاتی 
دولت با سیاست  های غلط می تواند یک 
آیا  ببرد  نابودی  به  را  بازار سرمایه  روزه 

سه روزه نمی تواند آن را اصلاح کند؟
سوالی  به  پاسخ  در  هاشمی  قاضی زاده 
درباره برنامه دولت احتمالی خود درباره 
قدرت های  با  تعامل  و  خارجی  سیاست 
کرد:  عنوان  چین  و  آمریکا  مانند  بزرگ 
شعار من با دوستان مروت و با دشمنان 
مداراست. دیگر برنامه قاضی زاده هاشمی 
در روز شنبه حضور در میزگرد اقتصادی 
شبکه دو و پاسخ به کارشناسان آن بود. 
طرح  در  داد:  وعده  انتخابات  نامزد  این 
میلیاردی  اعتباری یک  بسته  مردم  دولت 

تخصیص  خانوار  و  جوان  های  زوج   به 
داده می شود برای مثال به زوج  ها مسکن، 
ودیعه مسکن، خرید کالای جهیزیه و یا 
به  بسته  این  می شود؛  داده  اشتغال  منابع 
شکل پول به افراد داده نمی شود بلکه به 
شکل اعتباری تخصیص داده خواهد شد.

در حلقه تنگ برجام ولایتی را هم 
راه ندادند

علیرضا زاکانی شنبه نخست به میزگرد 
سؤالات  به  و  رفت   3 شبکه  سیاسی 
خارجی  سیاست  حوزه  در  کارشناسان 

پاسخ گفت.
اولویت های  برنامه  این  در  زاکانی 
را  مدنظرش  سیاست خارجی  پنج گانه 
گفت  چین  به  سفرش  از  و  کرد  تشریح 
در  به شراکت  مجبور  را  آنها  که چگونه 
قرارداد ساخت ۶30 دستگاه واگن کرده 

است.
وی با بیان روایتی از نحوه شکل گیری 
برجام  کرد:  تأکید  برجام،  تصویب  و 
در  که  بود  سندی  نبود!  نظام  اراده  اصلا 
و ظریف  تنگ روحانی، لاریجانی  حلقه 
شکل گرفت و با این که بر اساس مصوبه 
و  ولایتی  باید  ملی  امنیت  شورای عالی 
اما  می بودند،  این جمع  در  هم  شمخانی 
راه  بسته  حلقه  این  به  هم  آن ها  حتی 

نداشتند! 
با  صمیمی  نشستی  در  سپس  زاکانی 
فعالان حوزه کشاورزی و محیط زیست 
از  یکی  این که  بیان  با  و  شد  حاضر 
دلالان  کشاورزان،  و  دامداران  مشکلات 
را  دلالان  دست  داشت:  اظهار  هستند، 

کوتاه می کنیم. 
این نامزد انتخابات شامگاه شنبه نیز در 
در  و  یافت  حضور  تهران  ابوذر  مسجد 
با حضور  تا  ایم  آماده  جمع مردم گفت: 
ادامه  را  رییسی  شهید  راه  خودمان  فعال 
دهیم. مختصات دولت شهید رئیسی دقیق 
را  بر خلاف دولت سابق مسیری  و  بود 
رفت که خود را سرباز این انقلاب دید. 
شهید رئیسی خود را خادم مردم می دید و 
ویژگی او عدالت محوری و فسادستیزی 

بود. 

جدیدی  شیوه  به  را  مهر  مسکن 
دنبال می کنم

اسامی  پورمحمدی شنبه  ستاد مصطفی 
استانی  انتخاباتی  ستادهای  رؤسای 
الدین  شهاب  سید  توسط  شده  منصوب 
شورای  انتخاباتی  ستاد  رئیس  صدر 

وحدت این نامزد را اعلام کرد.
پورمحمدی  انتخاباتی  ستاد  بیانیه  در 
جوانگرایی  اهمیت  دلیل  به  است:  آمده 
کارآمد  نخبه  نیروهای  به  دادن  میدان  و 
الاسلام  حجت  اندیشه های  در  که 
شاهد  است؛  پورمحمدی  والمسلمین 
نیروهای  از  استفاده  نخبگانی،  گردش 
جوان و استعدادهای فرهنگی و علمی در 
تحقق  راستای  در  و  وی  انتخاباتی  ستاد 

شعارهای انتخاباتی هستیم. 

پورمحمدی  مصطفی  می رسد  نظر  به 
فضای  در  انتخاباتی  نامزد  فعال ترین 
نخست  روز  از  که  او  باشد؛  مجازی 
در  را  ویدئوهایی  و  پست ها  مستمرا 
فضای مجازی منتشر می کند، در تازه ترین 
پیامی که در شبکه اجتماعی ایکس منتشر 
کرد گفت: طلبه بودن به معنای جدایی از 
امروز نیست، اگر تعریف از خود  جهان 
قهاری  و  ای  حرفه  خوان  کتاب  نباشد 

هستم. 
گفتگوی  برنامه  در  شنبه  پورمحمدی 
ویژه خبری شبکه خبر نیز حاضر شد و 
اقتصادی،  مسائل  از  فراتر  داشت:  اظهار 
مهمترین مساله اعتماد است؛ یعنی بخش 
)دولت  به  و  سیاست ها  به  اقتصاد  فعال 
ما اعتماد کند و دولت هم به آنها اعتماد 

داشته باشد.
وی درخصوص نسبت برنامه با بودجه 
و درآمدها تاکید کرد: هنر برنامه، تطبیق 
برنامه با بودجه و درآمدها است، معمولا 
سناریوهای مختلفی را برای برنامه در نظر 
می گیرند که کمتر در برنامه ریزی های ما 

به آن توجه شده است.
داد  وعده  برنامه  این  در  محمدی  پور 
دنبال  جدیدی  شیوه  به  را  مهر  مسکن 

خواهد کرد. 

باید  مجازی  فضای  در 
نه  کرد  ایجاد  مسئولیت پذیری 

محدودیت
سعید جلیلی اما به نسبت روزهای قبل، 
نخست  وی  کرد؛  سپری  را  آرامی  شنبه 
میزبان جمعی از کارگران و تولیدکنندگان 
های  تشکل  نمایندگان  بود؛  کشور 
بیان  به  که  جلسه  این  در  کارگری، 

مطالبات خود پرداختند. 
وی عصر شنبه به میزگرد فرهنگی شبکه 
2 رفت و در پاسخ به پرسش های چالشی 
در  خود  دیدگاه  و  برنامه ها  کارشناسان 

حوزه مسائل فرهنگی را تشریح کرد.
و  »حجاب«  بحث  پای  انتظار  مطابق 
و  شد  باز  برنامه  این  به  هم  »فیلترینگ« 
گفت:  باره  این  در  انتخابات  نامزد  این 
برخی مصادیق مثل حجاب و فیلترینگ، 
عرصه  امنیتی.  نه  دارد  فرهنگی  پاسخ 
با  و  دارد  مختلف  ابعاد  مجازی  فضای 
زندگی مردم عجین شده است. در فضای 
باید  ولی  دارد  آسیب وجود  هم  مجازی 
مسئولیت پذیری ایجاد کرد نه محدودیت. 
اگر مسئولیت پذیری ایجاد شد، ضایعات 
آن به حداقل می رسد و فرصت آن بیشتر 

می شود.
جلیلی در پاسخ به سوال انتظامی مبنی 
راهبران  با  شما  دولت  در  آیا  اینکه  بر 
گفت:  مواجهیم؟  دستگاه ها  نشین  سایه 
خیر این  نادرست است. معتقدم شفافیت 
باید وجود داشته باشد و کسی که کاری 
باید  پذیرد  می  مسئولیت  و  می کند 
پاسخگو باشد البته  برای تقویت پیشرفت 
باید یک دولت سایه  دانشگاه  کشور هر 

باشد. 

از جان گرفتن اجتماعات 
انتخاباتی تا جنجالی شدن 

برنامه های رسانه ملی

باقری در گفتگوی تلفنی وزیر خارجه امارات:
کشورهای اسلامی  برای توقف 

نسل کشی در غزه تلاش کنند
برای  اسلامی  امور خارجه گفت: کشورهای  سرپرست وزارت 
کمک رسانی  و  غزه  در  صهیونیست ها  نسل کشی  سریع تر  توقف 
ابزارهای در دسترس را به کار  به مردم مظلوم این منطقه، تمامی 

گیرند.
به گزارش خبرگزاری مهر، علی باقری، سرپرست وزارت امور 
وزیر  آل نهیان،  بن زاید  عبدالله  شیخ  تلفنی  گفتگوی  در  خارجه 
امور خارجه امارات متحده عربی پیرامون موضوعات مورد علاقه 

طرفین و آخرین تحولات غزه رایزنی نمود.
به  قربان  سعید  عید  تبریک  با  خارجه  امور  وزارت  سرپرست 
دولت و ملت امارات متحده عربی، با اشاره به جنایات وحشیانه 
است  لازم  کرد:  بیان  فلسطین،  و  غزه  مردم  علیه  اشغالگر  رژیم 
کشورهای اسلامی برای توقف سریع تر نسل کشی صهیونیست ها 
در غزه و کمک رسانی به مردم مظلوم این منطقه تمامی ابزارهای 

در دسترس را به کار گیرند.
وزیر امور خارجه امارات متحده عربی ضمن تبریک متقابل عید 
قربان به دولت و ملت ایران، مجدداً شهادت آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی، رئیس جمهور و حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 

را تسلیت گفت.
پیرامون  اردن  نشست  به  اشاره  با  آل نهیان  بن زاید  عبدالله  شیخ 
اقدامات مؤثر  ارسال کمک های بشردوستانه و  موضوع فلسطین، 
داد  قرار  تاکید  مورد  را  صهیونیستی  رژیم  حملات  توقف  برای 
ارسال  و  جنگ  توقف  برای  تلاش  در  امارات  داشت:  اظهار  و 
انجام  را  خود  تلاش  همه  غزه  مردم  به  بشردوستانه  کمک های 

می دهد و این موضوع وظیفه انسانی ماست.

۸۳۴ دستگاه اطلاعات کارکنان خود را در 
»سامانه پاکنا« ثبت نکردند

از 4۶11 دستگاه اجرایی، تعداد 3۷۷۷ دستگاه اقدام به ثبت اطلاعات 
کارکنان خود در سامانه پاکنا کرده اند.

کل  محاسبات  دیوان  گزارش  اساس  بر  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
اجرایی،  دستگاه   4۶11 مجموع  از   ،1402 سال  پایان  به  منتهی  کشور 
ثبت اطلاعات کارکنان خود در  به  اقدام  اجرایی  تعداد 3۷۷۷ دستگاه 
سامانه پاکنا و پایگاه اطلاعات سایر نیروهای به کارگیری شده نموده اند.

بیشترین درصد ثبت اطلاعات در سامانه پاکنا مربوط به قوه قضائیه 
از تعداد 19۶ دستگاه اجرایی تحت نظر آن قوه تعداد 188  است که 
دستگاه )حدود 9۶ درصد( اقدام به ثبت اطلاعات کرده اند و کمترین 
درصد ثبت اطلاعات در سامانه پاکنا مربوط به سایر نهادها است که از 
تعداد 81 دستگاه، تنها 9 دستگاه اجرایی )حدود 11 درصد( اقدام به 
ثبت اطلاعات کرده اند.مطابق با گزارش فوق، 834 دستگاه اطلاعات 

کارکنان خود را در »سامانه پاکنا« ثبت نکردند. 
 
تاکیدمخبربراجرای سریع  برنامه جامع  

همکاری های مشترک ایران و روسیه
کمیسیون  رئیس  دیدار  در  کشورمان  جمهوری  ریاست  سرپرست 
همکاری های  جامع  برنامه  سریع   اجرای  بر  دولتی  دومای  بین المللی 

مشترک ایران و روسیه تاکید کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر، »محمد مخبر« سرپرست ریاست جمهوری 
بعد از ظهر امروز شنبه -2۶ خرداد 1403- در دیدار با »لئوتید اسلوتسکی« 
ابراز  از  قدردانی  با  روسیه،  دولتی  دومای  بین المللی  کمیسیون  رئیس 
همدردی و تسلیت دولت و رئیس جمهور روسیه با دولت و ملت ایران 
تهران  روابط  ایشان،  همراهان  و  رئیسی  آیت الله  شهادت  ضایعه  پی  در 
بر  و  توصیف  دو کشور  پایدار  و  بلندمدت  منافع  بر  متکی  را  مسکو  و 
ضرورت نهایی و اجرایی شدن هر چه سریع تر توافق جامع همکاری میان 
دو کشور، کریدور شمال–جنوب و راه اندازی خط ریلی رشت–آستارا 

تأکید کرد.
جمهوری  رئیس  ویژه  دستیار  لویتین  ایگور  که  دیدار  این  در  مخبر 
روسیه نیز حضور داشت، گسترش همکاری های تهران–مسکو در دولت 
به  اشاره  با  و  دانست  منطقه  در  نوینی  معادلات  پایه ریزی  را  سیزدهم 
اهمیت اجرای هر چه سریع تر برنامه جامع همکاری های ایران و روسیه، 
برنامه  این  براتخاذ تصمیمات لازم جهت اجرایی شدن هر چه سریع تر 
تاکید کرد.وی با ضروری دانستن تکمیل هر چه سریع تر کریدور شمال–

جنوب درباره راه اندازی راه آهن رشت–آستارا از آماده شدن بسترهای 
لازم برای اجرای این طرح خبر داد و افزود: با توجه به اهمیت این طرح 
بزرگ، جمهوری اسلامی ایران برای عملیاتی شدن توافقات انجام شده 

در این زمینه آمادگی کامل دارد.
روسیه  دولتی  دومای  بین المللی  کمیسیون  رئیس  اسلوتسکی«  »لئوتید 
شهید  و  رئیسی  آیت الله  شهادت  مجدد  تسلیت  با  دیدار  این  در  نیز 
روسیه  جمهور  رئیس  تأسف  مراتب  عمیق ترین  ابلاغ  و  امیرعبداللهیان 
همکاری های  گسترش  گفت:  ایران  ملت  و  دولت  به  ضایعه  این  بابت 
دو کشور اراده و خواسته رؤسای جمهور دو کشور بود و لذا توافقات 
صورت گرفته بین دو رئیس جمهور باید هر چه سریع تر نهایی و عملیاتی 
شود.وی با قدردانی از سیاست فعالانه وزارت خارجه دولت سیزدهم در 
نهایی شدن سند همکاری های جامع دو کشور و همچنین ایجاد کریدور 
ایران  عضویت  کرد:  تصریح  رشت–آستارا  ریلی  خط  و  شمال–جنوب 
در بریکس و همچنین موافقت نامه همکاری با اوراسیا عصر جدیدی در 

توسعه روابط ایران با کشورهای منطقه را رقم زده است.
در این دیدار همچنین ایگور لویتین دستیار ویژه رئیس جمهوری روسیه 
اجرای سند  از روند  راه و شهرسازی گزارشی  بذرپاش وزیر  و مهرداد 
و  شمال–جنوب  کریدور  اجرای  آغاز  و  کشور  دو  همکاری های  جامع 

ساخت خط ریلی رشت–آستارا ارائه کردند.

نائب رئیس مجلس با بیان اینکه همکاری های خوبی بین 
دو کشور ایران و روسیه در زمینه های فرهنگی و اقتصادی 
وجود دارد ،گفت: روابط ایران و روسیه استراتژیک است 

و این روند باید در آینده هم حفظ شود.
امور  کمیته  رئیس  اسلوتسکی  لئونید  ایرنا،  گزارش  به 
شنبه  امروز  روسیه  فدراسیون  دومای  مجلس  بین الملل 
رئیس  نایب  بابایی  حاجی  حمیدرضا  با  خردادماه(   2۶(

مجلس شورای اسلامی دیدار و گفت وگو کرد.
شورای  مجلس  رئیس  نایب  حاجی بابایی  حمیدرضا 
اسلامی در این دیدار ضمن قدردانی از همدردی مقامات 
داشت:  اظهار  روسیه،  رئیس جمهور  به خصوص  روسی 
همکاری های خوبی بین دو کشور در زمینه های فرهنگی 
و اقتصادی وجود دارد و روابط ایران و روسیه استراتژیک 

است که در آینده نیز همین روند حفظ می شود.

وی با بیان اینکه دو کشور در منطقه و جهان تاثیرگذار 
هستند و به همین سبب روابط دوجانبه باید تقویت شود، 
بیان کرد: زمستان سال گذشته به عنوان رئیس کمیسیون 
سفر  روسیه  به  اسلامی  شورای  مجلس  بودجه  و  برنامه 
کردم که مباحث خوبی در آن مطرح شد که نشان دهنده 

ظرفیت های خوب بین دو کشور است.
حاجی بابایی موضوع کریدور شمال به جنوب را فراتر 
پروژه  یک  کریدور  این  گفت:  و  خواند  پروژه  یک  از 
نیست بلکه یک استراتژی را نشان می دهد و لازم است 
های  زمینه  سایر  در  شود.  پیگیری  قدرت  و  سرعت  با 

همکاری نیز آمادگی لازم وجود دارد.
وی یکی از راه های مقابله با یک جانبه گرایی ایالات 
ایران و روسیه  روابط دوجانبه  تقویت  را  آمریکا  متحده 
برای  خوبی  اقدامات  اخیر  سال های  در  افزود:  دانست، 

رفع موانع در مسیر همکاری انجام شده است.
تاکید کرد: برخی  نایب رئیس مجلس شورای اسلامی 
مسائل به یک منطقه، شهر یا کشور اختصاص ندارد بلکه 
که  است؛  مربوط  بین الملل  عرصه  در  انسانی  حیثیت  به 
حساب  به  موارد  دست  این  از  غزه  و  فلسطین  مسئله 
می آید. دفاع از مردم غزه یکی از اهداف اصلی جمهوری 
اسلامی ایران است.لئونید اسلوتسکی در ابتدای این دیدار 
حسین  و  جمهور  رئیس  رئیسی  ابراهیم  سید  شهادت 
گفت.رئیس  تسلیت  را  امورخارجه  وزیر  امیرعبداللهیان 
کمیته امور بین الملل مجلس دومای فدراسیون روسیه با 
اشاره به جنایات رژیم صهیونیستی و حامیانش در غزه، 
بیان کرد: در 2 هزار سال گذشته بشر شاهد چنین تراژدی 
نبوده است که یک عده به صورت هدفمند برای کشتن 

کودکان بی گناه برنامه ریزی کنند.

حاجی بابایی در دیدار رئیس کمیته امور بین الملل مجلس دومای روسیه:
روند روابط استراتژیک ایران و روسیه حفظ می شود
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صدای پای تغییرات اقلیمی و 
پاسخ های ویرانگر طبیعت

رییس کل دادگستری مازندران موضوع زباله وقاچاق 
چوب را از جمله موارد مبتلابه استان عنوان کرد و گفت: 
باید با اتخاذ تدابیر ویژه، نسبت به شناسایی و دستگیری 
عباس  مهر،  خبرنگار  گزارش  شود.به  اقدام  متخلفان 
پوریانی در اولین نشست فصلی دادستان های شهرستان 
و روسای دادگاه های عمومی بخش استان مازندران با 
اشاره به نقش مهم و موثر دادستان ها در حل مشکلات 
حوزه های قضایی، تصریح کرد: طبق قانون، اختیارات 
متعددی به دادستان های شهرستان و روسای حوزه های 
قضایی بخش محول شده و در قبال آن وظایف و تکالیف 
بسیار مهمی نیز بر عهده آنها گذاشته شده است.رییس کل 
دادگستری مازندران با تاکید بر این مطلب که دادستان ها 
و روسای حوزه های قضایی بخش، امین دستگاه قضایی 
و مردم هستند، ادامه داد: مردم، دستگاه قضایی را پناهگاه 
خود می دانند و برای احقاق حقوق خود به دادگستری 
مراجعه می کنند که این مهم مسئولیت ما را سنگین تر 
خواهد کرد.پوریانی همچنین حفظ شان و احترام مردم 
و شنیدن سخنان مراجعان با رعایت حسن خلق را مورد 

توجه قرار داد و گفت: پرونده های قضایی مردم باید با 
دقت و سرعت مورد رسیدگی قرار گیرد.

رئیس کل دادگستری مازندران همچنین بر لزوم اجرای 
بهنگام احکام صادره تاکید کرد و افزود: دادستان ها و 
ریزی  برنامه  با  باید  بخش  قضایی  های  روسای حوزه 
دقیق نسبت به نظارت بر اجرای این مهم اهتمام ویژه 
داشته باشند.پوریانی در ادامه نقش دادستان ها را در بحث 
برشمرد و تصریح  بسیار مهم  از وقوع جرم  پیشگیری 
کرد: تصرف اراضی ملی، قطع غیرقانونی درختان، قاچاق 
بسیار  موارد  از جمله  غیرمجاز  کاربری  تغییر  و  چوب 
مهمی هستند که باید در حوزه پیشگیری از وقوع جرم 
مورد توجه جدی قرار گیرند.پوریانی در بخش دیگری از 
سخنان خود با ابراز تاسف از حوادث ناگوار اخیر مرتبط 
با سگ های ولگرد در استان، به دادستان های مازندران 
دستور داد در راستای حفظ حقوق عامه، با مکلف کردن 
شهرداری ها، در اسرع وقت نسبت به حل و فصل مشکل 
کل  شود.رئیس  اقدام  ولگرد  های  آوری سگ  جمع  و 
دادگستری مازندران افزود: متاسفانه افزایش تعداد سگ 

های ولگرد در سطح شهرهای استان مازندران موجب 
وحشت و ناامنی مردم شده که می طلبد با تعیین ساز و 
کار مشخص، اقدام جدی و قانونی از سوی شهرداری ها 

در این خصوص لحاظ شود.
پوریانی موضوع زباله و همچنین قاچاق چوب را از 
جمله موارد مبتلابه استان عنوان کرد و گفت: باید با اتخاذ 
تدابیر ویژه، نسبت به شناسایی و دستگیری متخلفین اقدام 
شود.پوریانی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به 
در پیش بودن انتخابات ریاست جمهوری، افزود: قوانین 
و مقررات موجود باید به شکل دقیق توسط نمایندگان 
نامزدهای مد نظر قرار گیرد و روسا و دادستان های حوزه 
های قضایی نیز باید نسبت به این موضوع نگاه پیشگیرانه 
داشته باشند.رئیس کل دادگستری مازندران همچنین هفته 
قوه قضاییه را فرصتی مناسب برای تبیین عملکرد دستگاه 
قضایی دانست و گفت: مردم باید در این هفته با عملکرد 
و اقدامات دادگستری استان آشنا شوند و این اقدامات 
باید از طریق رسانه ملی و خبرگزاری ها به مردم اطلاع 

رسانی شود.

صدای پای تغییرات اقلیمی و دخالت های 
این  در  اما  است  بلند شده  انسان حسابی 
انسان  دست درازی  به  نیز  طبیعت  میان، 
می دهد؛  پاسخ  گاه  و  نمی کند  بی توجهی 
پاسخی که گاهی ویرانگر و خانمان برانداز 
است. این روزها هشدارهای زرد، نارنجی 
هواشناسی،  سازمان  سوی  از  قرمز  و 
اعلام  احمر  هلال  و  بحران  مدیریت 
و  آب  تغییرات  وقوع  از  خبر  که  می شود 
یک  هر  رنگ ها  این  دارد.  ناگهانی  هوایی 
میزان و شدت بارندگی و تغییرات جوی 
را نشان می دهد و همه این موارد در نتیجه 
که  تغییراتی  می دهد؛  رخ  اقلیمی  تغییرات 
در  انسان  نادرست  دخالت های  نتیجه  در 

طبیعت پیش آمده است.
واژه تغییر اقلیم تا پیش از دهه 1980 تا 
حدودی توسط دانشمندان به کار برده می 
شد اما بعد از آن این اصطلاح رایج تر شد 
و به مرور که تاثیر سوء عملکرد انسان بر 
طبیعت بیشتر و بیشتر شد، استفاده از واژه 
به طوری  یافت؛  هم گسترش  اقلیم  تغییر 
که امروزه تقریبا هر روز این واژه به گوش 
زیاده خواهی  با  انسان  واقع  می رسد. در 
خود محیط زیست را تخریب کرده و تمام 
ها  آستانه  حد  به  را  زیستی  های  مولفه 
رسانده است. انتشار بیش از حد گازهای 
حد  از  زمین  که  شده  موجب  ای  گلخانه 
معمول گرمتر شود و این روند گرمایش، 
تغییر فصل ها، بروز خشکسالی ها و وقوع 

سیلاب ها را به همراه داشته است.
در یک دهه اخیر بارها شاهد بارش برف 
در نقاطی از کره زمین بودیم که اهالی آن 
تا پیش از این هیچ وقت برف ندیده بودند، 
یا در نقاطی سیل جاری می شود که سابقه 
آسا  سیل  های  باران  وقوع  است،  نداشته 
ترین  کوتاه  در  که  طوری  به  رگباری  و 
و  شوند  می  تبدیل  سیل  به  ممکن  زمان 
خسارات هنگفت و گاهی جبران ناپذیری 

را به همراه دارند، به اعتقاد دانشمندان اینها 
به علت تغییر اقلیم است که می توان آن 
را نتیجه عملکرد نادرست انسان نسبت به 

محیط زیست برشمرد.
اقلیمی  تغییرات  طبق آخرین گزارش ها، 
سیلاب های  وقوع  در  عامل  مهم ترین 
به  می شوند.  محسوب  جهان  در  ویرانگر 
طور کلی، تغییرات اقلیمی در ایران نه تنها 
نگران کننده است بلکه تأثیرات آن بر کشور 
ما به مراتب شدیدتر از حد معمول است. 
تغییرات  این  گذشته،  سال   30 طول  در 
و  است  بوده  جهانی  میانگین  از  بیشتر 
کاهش  دما،  افزایش  دارد.  ادامه  همچنان 
تأثیرات  متوالی،  خشکسالی های  بارش ها، 
منفی بر منابع آبی، کشاورزی، جنگل ها و 
نواحی ساحلی از جمله عوارض آن است. 
و  تحقیقات  چالش،  این  با  مقابله  برای 
کاهش  راستای  در  سرمایه گذاری گسترده 

سرعت تغییرات اقلیمی ضروری است.
صنعت  سخنگوی  بزرگ زاده  عیسی 
اقلیمی  تغییرات  حوزه  کارشناس  و  آب 
مدیریت  حوزه  خبرنگار  با  گفت وگو  در 
اقلیم  تغییر  داشت:  اظهار  ایرنا  بحران 
که  داشته  کشور  برای  عارضه  چندین 
سالانه  بارش  مقدار  تغییر  آنها،  از  یکی 
به  بارش  مقدار  مثلا  است؛  برف  و  باران 
طور تاریخی در یک نقطه از کشور میزان 
اقلیم،  تغییر  اثر  در  اما  داشت  مشخصی 
یا اضافه شده  بارش کم  این مقدار  اکنون 
است؛ اگر اضافه شود تبدیل به سیلاب و 

اگر کم شود موجب خشکسالی می شود.
وی ادامه داد: از جمله دیگر نتایج تغییر 
تا پیش  اقلیم، تغییر نوع بارش است مثلا 
از این، رژیم بارشی در یک منطقه  برف و 
باران بوده است اما با تغییر اقلیم به باران 
تبدیل می شود. در این شرایط، یکباره حجم 
سیلاب افزایش پیدا می کند چون تا پیش از 
این برف به تدریج آب می شد ولی اکنون 

با تغییر رژیم بارش، باران به یکباره وارد 
رودخانه شده و موجب سیلاب می شود.

از  دیگر  یکی  آب،  صنعت  سخنگوی 
عنوان  دما  افزایش  را  اقلیم  تغییر  اثرات 
و  تبخیر  سبب  دما  افزایش  افزود:   و  کرد 
نتیجه مصرف آب در  تعرق گیاهان و در 
آن منطقه می شود. به جز تغییر نوع، میزان، 
تغییر توزیع بارش نیز یکی دیگر از اثرات 

تغییرات اقلیم است.
یکی  بارش  نوع  تغییر  گفت:  بزرگ زاده 
نتیجه تغییر  اتفاقاتی است که در  از  دیگر 
اقلیم ایجاد می شود. به عنوان نمونه اگر تا 
پیش از این بارش معمولاً در فصل زمستان 
رخ می داد اما در صورت تغییرات اقلیمی 
خواهیم  بارش   بهار  انتهای  در  یا  بهار  در 
داشت و این تغییرات و تقویت سامانه های 
بارشی می تواند موجب سیلاب شود. در 

این شرایط یک تندآب راه می افتد.
در  داخلی  ساخت های  زیر  توسعه 
سدهای  احداث  و  بلوچستان  و  سیستان 
خسارت های  از  کهیر  و  زیردان  پیشین، 
گسترده تر سیلاب در آن منطقه جلوگیری 

کرد
اقلیمی  تغییرات  حوزه  کارشناس  این 
یادآور شد: برخی سیلاب ها ناشی از تغییر 
الگوی بارش هستند مثلا سیلاب شیراز در 
این اواخر در مشهد  سال 98 و سیلی که 
بارش  الگوی  تغییر  از  ناشی  افتاد  اتفاق 

است.
مناطق  در  اگر  کرد:  خاطرنشان  وی 
شهری در فرایند شهرسازی استانداردهای 
مهندسی رعایت نشود و به حریم رودخانه 
ها و مسیل ها در واقع تجاوز شده باشد و 
مسیر رودخانه توسط انسان مسدود شود، 

رودخانه طغیان می کند.
بزرگ زاده، درباره نوعی دیگر از سیلاب 
که در سیستان و بلوچستان در سال جاری 
آبی رخ داد، افزود: توسعه زیر ساخت های 

داخلی در آن منطقه یعنی سدهای پیشین، 
زیردان و کهیر از خسارت های گسترده تر 
جلوگیری کرد و در حالی که پهنه بارشی 
در بالادست و هم در پایین دست در حال 
بارش بود؛ خسارات در حد خسارات مالی 

نگه داشته شد.
سخنگوی صنعت آب گفت: با ذخیره این 
آب در سدها اجازه ندادیم که سیلاب های 
بالادست سد و سیلاب های پایین دست، 
هم افزا رشد کرده و مقدار سیلاب بیشتر 
شود. در سیلاب های سیستان و بلوچستان 
ملاحظه کردید که سدها توانستند تا حدود 
رو  سیلاب  دبی  چهارم  یک  تا  سوم  یک 

کاهش دهند.
اقلیمی  تغییرات  افزود:  بزرگ زاده 
و  بارشی  رژیم  بر  گسترده ای  تأثیرات 
تغییر  دارند.  ایران  در  سیلاب ها  وقوع 
در  تغییر  بارش همچنین  نوع  و  مقدار  در 
به  منجر  می تواند  بارش ها  زمانی  توزیع 
ناگهانی شود.  و  وقوع سیلاب های شدید 
با این حال، وجود زیرساخت های مناسب 
می تواند تا حد زیادی از خسارات ناشی از 
سیلاب ها جلوگیری کند. به منظور کاهش 
و  اقلیمی  تغییرات  برابر  در  آسیب پذیری 
مناسب  زیرساخت های  توسعه  سیلاب ها، 
ضروری  آبی  منابع  صحیح  مدیریت  و 

است.
کار  بر  علاوه  داشت:  اظهار  وی 
نیز  فرهنگی  برنامه های  اجرای  ساختاری، 
از  ناشی  خسارات  کاهش  در  می تواند 
سیلاب ها مؤثر باشد. افزایش آگاهی مردم 
آموزش های  اقلیمی،  تغییرات  مورد  در 
به  می تواند  پیشگیرانه  تدابیر  و  ایمنی 
کاهش خطرات مرتبط با سیلاب ها کمک 
کند. به طور کلی، تغییرات اقلیمی نیازمند 
و جوامع  محققان  دولت ها،  بین  همکاری 
است تا به مقابله با این چالش های طبیعی 

بپردازیم.

 استاندار مازندران
 موانع صادرات بیشتر گل و گیاه از 

مازندران برداشته خواهد شد
 استاندار مازندران با بیان این که موانع صادرات بیشتر گل و گیاه از 
مازندران برداشته خواهد شد، گفت: مازندران قطب تولید گل در کشور 
است و صادرات این محصول باهدف ایجاد اشتغال پایدار به کشورهای 

مختلف افزایش خواهد یافت.
واحد  یک  از  بازدید  در  نوری   یوسف  ایرنا،  خبرنگار  گزارش  به 
10 هکتاری گلخانه در شهرستان نور در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 

مازندران جایگاه مهمی در تولید گلهای تزئینی در کشور دارد.
گلهای  واردات  خواستار  منطقه  کشورهای  از  بسیاری  افزود:  وی 
درستی  به  ظرفیت  این  از  باید  استان  که  هستند  مازندران  از  تزئینی 

استفاده کند.
نوری با بیان این که، با توجه به شعار سال رونق تولید باید در دستور 
پایانه های  اندازی  راه  تولید و  افزایش  با  اضافه کرد:  قرار گیرد،  کار 

جدید در صدد رونق صادرات این محصول هستیم.
تولید و  افزایش  ادامه داد: جذب سرمایه گذار و  استاندار مازندران 
فراهم  را  اقتصادی  رونق  زمینه  استان  گیاه  و  گل  بخش  در  صادرات 
خواهد کرد.به گزارش ایرنا، استان مازندران به عنوان بزرگترین تولید 
کننده گل و گیاهان زینتی کشور به شمار می رود، این استان با حجم 
تولید نزدیک به ۵۶۵ میلیون گل به صورت گلدانی، شاخه بریده، اصله، 
با ارزش ریالی بیشخ از 82 هزار میلیارد ریال ظرفیت مناسبی دراین 
برای  خوبی  های  ظرفیت  کرد:  تصریح  مسوول  مقام  دارد.این  حوزه 
صادرات گل و گیاه به کشورهای حاشیه خزر وجود دارد که با رفع 
موانع صادرات شاهد افزایش ارز آوری بیشتر در این بخش خواهیم 

بود.
 

رییس کل دادگستری مازندران:
زباله و قاچاق چوب از مشکلات مازندران است

مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران:
روزانه ۱۰ تن پسماند عفونی در مازندران 

تولید می شود
 مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران میزان تولید پسماند عفونی 

و پزشکی را روزانه 10 تن در استان اعلام کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، عطاالله کاویان  در جلسه کمیته فنی مدیریت 
پسماند استان به پهنه بندی مدیریت پسماند اشاره و اضافه کرد: بخش 

مهمی از پسماندهای استان را پزشکی و عفونی تشکیل می دهند.
وی با اشاره به تشکیل کمیته های تخصصی و فنی مدیریت پسماند 
داستان به چهار بخش عادی شهری روستایی و عفونی تقسیم می شود.

وی با عنوان اینکه در مجموع در دولت سیزدهم سه هزار و 120 مورد 
پایش از مراکز مختلف در تمامی شهرها صورت گرفت، افزود: 10۶ 
فقره پایش استانی نیز از سوی همکاران استان از مراکز پسماند صورت 
گرفت.کاویان با اظهار اینکه سه هزار و 400 تن میزان تولید پسماند در 
استان است، گفت: این در حالی که در زمینه پسماند عفونی هیچ آماری 

نداشتیم اکنون حدود 10 تن زباله عفونی و پزشکی تولید می شود.
مدیرکل حفاظت محیط زیست مازندران میزان تولید پسماند صنعتی 
و ویژه را ۶.3 تن بیان کرد و گفت: روزانه دو هزار و 2۶9 تن انواع 
از  را  ضایعات چوب  می شود.وی  تولید  استان  در  کشاورزی  پسماند 
جمله پسماند بیان کرد و گفت: در دولت سیزدهم 8 کارگروه ملی در 
در حوزه  مردم  مطالبه گری  اینکه  بیان  با  ایجاد شد.وی  سطح سازمان 
پسماند بیشتر از گذشته شده است گفت: حدود سه هزار و 240 تن 

زباله در روز به مراکز پردازش وارد می شود.

مدیرعامل شرکت توزیع برق غرب مازندران:
برق ۱۷۹ اداره و بانک بدمصرف در غرب 

مازندران قطع شد
 مدیرعامل شرکت توزیع برق غرب مازندران از قطع برق 1۷9 اداره 
و بانک بدمصرف برق طی یک هفته در منطقه خبر داد.مصطفی بابایی 
در گفت وگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: همزمان با نخستین روز آخرین 
هفته خردادماه و افزایش پیک مصرف، برق ۶9 اداره و دستگاه عمومی و 
بانک پرمصرف و بدمصرف غرب مازندران توسط مرکز پایش شرکت 
توزیع نیروی برق غرب مازندران، به منظور مدیریت بار و برابر دستورالعمل 
ابلاغی هیئت محترم وزیران قطع شد.بابایی به مصوبه هیئت وزیران مبنی بر 
کاهش 30 درصدی مصرف برق ادارات و دستگاه های اجرایی در ساعت 
اداری و کاهش ۶0 درصدی آن در ساعات غیر اداری اشاره کرد و گفت: 
با توجه به نصب کنتورهای هوشمند میزان مصرف ادارات و دستگاه های 
پایش می گردد و در  راه دور رصد و  از  لحظه ای و  به صورت  اجرایی 
صورت عدم رعایت مصوبات ابلاغی بدون اغماض با ادارات غیرهمکار، 
برخورد خواهد شد و این شرکت در هفته گذشته بیش از 110 اداره و 
دستگاه عمومی و بانک بدمصرف قطع شد.وی خاطرنشان کرد: تمامی 
دستگاه های اداری موظف اند ضمن رعایت ساعت ابلاغ شده، یک ساعت 
پیش از خاتمه، تجهیزات سرمایشی مورد استفاده خود را خاموش کنند 
و در ساعت اداری لوازم سرمایشی را در دمای آسایش 2۵ درجه سانتی 
گراد تنظیم نمایند.این مقام مسئول افزود: در کنتورهای هوشمند ادارات و 
دستگاه ها محدودکننده ها لحاظ خواهد گردید به طوری که برق ادارات 
پرمصرف روزانه در مرحله نخست به مدت 10 دقیقه قطع می شود، در 
صورت عدم رعایت الگوی مصرف برای بار دوم قطع برق آنها 10 دقیقه 
دیگر ادامه می یابد و در صورت تکرار میزان قطع برق آنها به یک ساعت 
افزایش پیدا خواهد کرد.مدیرعامل شرکت توزیع برق غرب مازندران از 
تمامی ادارات و دستگاه های اجرایی درخواست نمودند که طبق مصوبه 
هیئت محترم وزیران نسبت مصرف بهینه برق در ساعات اداری و غیر اداری 
اقدام نمایند و در غیر این صورت اسامی ادارات و دستگاه های بدمصرف به 

استانداری و شهروندان معرفی می شوند.

 

 فرمانده سپاه کربلا گفت: 1۷8 پروژه با 
اعتبار هزار و ۶00 میلیارد تومان در قالب 
رزمایش تخصصی شهید جمهور در استان 
بهره برداری می شود.به گزارش خبرنگار 
آئین  در  مسلمی  سیاوش  سردار  مهر، 
افتتاحیه رزمایش تخصصی شهید جمهور 
و شهدای راه خدمت با اشاره به اینکه در 
استان مازندران با همدلی، هم افزایی و با 
اتفاق  بزرگی  بسیار  اقدامات  جهادی  کار 
افتاده، افزود: یک نقص اساسی بر همه این 
ما  که  است  این  آن  و  دارد  وجود  کارها 
نتوانستیم کارها را به درستی و شایستگی 
به اطلاع مردم برسانیم.وی به وجود مشکل 

اشاره  بودجه و بخش عمرانی  در قسمت 
در  که  مشکلی  وجود  با  گفت:  و  کرد 
اما  داریم  عمرانی  و حوزه  بودجه  قسمت 
شهرداری ها  در  بزرگی  بسیار  پروژه های 
انجام  در حال  روستا  و  و شوراهای شهر 

می باشد.
آن  امروز  کرد:  تصریح  مسلمی  سردار 
کاری که توسط مهندسان احصا شده و این 
یک  رسید،  خواهد  برداری  بهره  به  هفته 
فعالیت های  مجموعه  از  کوچکی  بخش 
رزمایش  این  و  است  اجرایی  دستگاه های 
روزی  شبانه  زحمات  انعکاس  جهت  به 
از  است.وی  شده  اندازی  راه  دوستان 

تا   2۶ تاریخ  از  پروژه   1۷8 برداری  بهره 
31 خردادماه با اعتبار هزار و ۶00 میلیارد 
تومان خبر داد و ضمن اشاره به پیشرفت 
گازرسانی،  حوزه  در  مازندران  استان 
عمدتاً  دست  پایین  مناطق  در  کرد:  اظهار 
در  پروژه ها  و  گرفته  صورت  رسانی  گاز 
بالا دست و در مناطق صعب العبور و در 
روستاهایی که جمعیت بسیار محدود و کم 
دارند درحال انجام است، این اتفاق، اتفاق 
بسیار خوبی در استان مازندران است کما 
از  این حد  به  استان ها  از  خیلی  در  اینکه 
پیشرفت نرسیده اند.وی از مدیران جهادی 
که در این رزمایش بیشتر از گذشته شرکت 

داشتند و همچنین از مدیرانی که همیشه در 
کنار بسیج و سپاه بوده اند، تقدیر و تشکر 

کرد.
در  تقریباً  اینکه  بیان  با  مسلمی  سردار 
مانده  برزمین  پروژه های  گذشته  دوسال 
ثمر  به  فاضلاب  و  در حوزه آب  بسیاری 
یک  گذشته  سال  در  افزود:  است،  نشسته 
چالش  که  کنید  پیدا  نمی توانید  را  روستا 
آب داشته و مردم گله مند بوده باشند، اما 
در دوسال گذشته در خیلی از مناطق این 
مشکل وجود داشته است و این حاکی از 
سال  در  همچنین  است،  جهادی  کار  یک 

گذشته کم ترین خاموشی را داشته ایم.

فرمانده سپاه کربلا:
۱۷۸ پروژه با رزمایش تخصصی شهید جمهور در مازندران افتتاح می شود
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اولویت نخست استقلال 
برای فصل آینده

 دس��ت های پش��ت پرده مانع آش��تی نکونام و خطیر

تخلفات ۱۱ گانه دوپینگ
اقدام   11 دوپینگ،  با  مبارزه  بین المللی  آژانس  قوانین  اساس  بر 
ورزشکاران به منزله تخلف و دوپینگ به حساب می آید که مصرف 
ماده ممنوعه و محرز شدن آن در آنالیز نمونه گیری ها، یکی از آنهاست.
به گزارش خبرنگار مهر، وجود هر یک از مواد ممنوعه که آژانس 
فهرست  میلادی  آغاز هر سال  برای  )وادا(  دوپینگ  با  مبارزه  جهانی 
از  عمل  به  گیری  نمونه  در  می کند  روزرسانی  به  را  آن  به  مربوط 
متخصصان  و  پزشکان  توسط  اقدام  این  تشخیص  و  ورزشکاران 
ورزشکار  شدن  شناخته  متخلف  به  منجر  آکردیته،  آزمایشگاه های 

مربوطه و محرومیت او خواهد شد.
اصلًا گرفتن تست دوپینگ از ورزشکاران با همین هدف در برنامه 
مأموران وادا، فدراسیون های بین المللی و ستاد ملی مبارزه با دوپینگ 
کشورها قرار گرفته، تا تخلف احتمالی آنها شناسایی و برخورد لازم 
دوپینگ  کنترل  مسیر  در  بلندی  گام  اینگونه  و  بگیرد  صورت  آن  با 

برداشته شود.

تخلفات 11 گانه دوپینگ
اما استفاده از مواد نیروزا تنها راه ارتکاب به دوپینگ نیست. آژانس 
به عنوان تخلف و  اقدام را  با دوپینگ در مجموع 11  مبارزه  جهانی 
راهی برای ارتکاب به دوپینگ تشخیص داده است که شاید چگونگی 
برخورد با هر یک از آنها - از حیث میزان محرومیت- متفاوت باشد اما 
همه به عنوان سرپیچی از قونین و نقص ورزش پاک به حساب می آید 

و مُهر دوپینگی بودن را به پیشنانی ورزشکار خاطی می زند.
عنوان  به  دوپینگ  با  مبارزه  جهانی  آژانس  طرف  از  که  اقدامی   11
تخلف و راهی برای ارتکاب به دوپینگ تشخیص داده شده، به این 

شرح است:
1- وجود یک نوع ماده ممنوعه در نمونه ورزشکار

2- دستکاری یا تلاش برای اختلال در هر بخش از کنترل دوپینگ
3- فرار، خودداری یا کوتاهی ورزشکار از نمونه گیری

4- کوتاهی از الزامات مربوط به در دسترس بودن
۵- مصرف یا تلاش برای مصرف ماده یا روش ممنوعه

۶- همراه داشتن یک ماده یا روش ممنوعه
۷- قاچاق یا تلاش برای قاچاق هر گونه ماده یا روش ممنوعه
8- تجویز یا تلاش برای قاچاق هر گونه ماده یا روش ممنوعه

9- تبانی یا تلاش برای تبانی
10- همکاری با افرادی که به دلیل تخلف دوپینگ دوره محرومیت 

خود را سپری می کنند
11- هر اقدامی که مانع ارائه گزارش به مقام های مسئول مبارزه با 

دوپینگ گردد

بی اطلاعی توجیه نیست
مواد  فهرست  به  نسبت  که  باید  تنها  نه  ورزشکار  اوصاف  این  با 
ممنوعه اشراف و اطلاع داشته و از مصرف آنها خودداری کند، بلکه 
موظف است درباره مقررات کلی مبارزه با دوپینگ و راه های ارتکاب 
به آن از مشاوره پزشک وکادر درمان استفاده کند تا اسیر محکومیت ها 
از آن نشود چراکه طبق قوانین وادا، اظهار بی  و محرومیت های بعد 
اطلاعی یا ندانستن مقررات در زمان بررسی پرونده توجیه قابل قبول 
در  نیت  و  قصد  بودن  تعمدی  غیر  یا  تعمدی  اینکه  مهمتر  و  نیست 

ارتکاب به تخلف دوپینگ اصلًا اهمیتی ندارد.
هر اقدامی که از نظر آژانس جهانی مبارزه با دوپینگ تخلف و اقدام 
به دوپینگ به حساب بیاد، منجر به محکوم شدن ورزشکار خاطی و 

محرومیت چندماهه تا چندساله او خواهد شد.

رئیس فدراسیون چوگان در نشستی با مدیرعامل 
کشور  ورزشی  اماکن  نگهداری  و  توسعه  شرکت 

درباره رفع مشکلات گفت وگو کرد.
ورزشی  خبرنگار  با  گفت  وگو  در  ناظری  اصغر 
ویژه  پیگیری  دستور  با  گفت:  تسنیم  خبرگزاری 
به  ایشان  تأکید  و  جوانان  و  ورزش  محترم  وزیر 
و  نگهداری  خصوص  در  موجود  مشکلات  حل 
و  چوگان  ورزش  با  مرتبط  مجموعه های  مدیریت 
رفع موانع برای توسعه و پیشرفت این ورزش اصیل 
و میراث فرهنگی ایران زمین که مورد تأکید رهبر 

معظم انقلاب اسلامی است، در نشست مشترکی که 
قهرمانی  ورزش  توسعه   معاون  اسبقیان  با حضور 
و  توسعه  شرکت  مدیرعامل  »طلا«  حرفه ای،  و 
نگهداری اماکن ورزشی و بنده برگزار شد، مسائل 
بررسی  و  مورد بحث  این مجموعه ها  و مشکلات 

قرار گرفت.
حمایت های  و  همراهی  بر  تأکید  ضمن  وی 
مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی 
از ورزش ملی  کشور در راستای حفظ و حمایت 
ایران خبرسازی دروغین رسانه های معاند را محکوم 

فضای  نگهداری  و  تجهیزات  تأمین  گفت:  و  کرد 
کیفی  و  کمی  توسعه  ملزومات  جمله  از  ورزشی 
دغدغه  و  توجه  مورد  که  است  ورزشی  رشته  این 
رسانه های  و  چوگان  دوستداران  و  علاقه مندان 
همراهی  و  مساعد  نظر  با  و  گرفته  قرار  داخلی 
و  توسعه  شرکت  مدیرعامل  طلا  آقای  دلسوزانه 
عالی  مقام  ویژه  نگاه  و  ورزشی  اماکن  نگهداری 
انقلاب  معظم  رهبر  منویات  به  عمل  در  وزارت 
اسلامی، تصمیمات راهبردی در خصوص نگهداری 

بهینه این فضاهای کاربردی اتخاذ شد.

رئیس فدراسیون چوگان خاطرنشان کرد: مجموعه 
شرکت  بالاخص  جوانان  و  ورزش  وزارت  خدوم 
فدراسیون  و  ورزشی  اماکن  نگهداری  و  توسعه 
سرلوحه  را  رهبری  معظم  مقام  بیانات  چوگان 
توسعه  برای  توان خود  تمامی  با  و  داده  قرار  امور 
ایران  نام  درخشش  پرافتخار  قله های  به  رسیدن  و 
عزیز در معرفی چوگان به عنوان میراث ناملموس 
فرهنگی ایرانیان و خاستگاه واقعی این رشته اصیل 
و زیبا گام برمی دارد، آنچنان که رهبر معظم انقلاب 
فرموده اند: »من به مسئولین ورزشی توصیه کردم، باز 

هم توصیه می کنم که چندین رشته ورزشی مناسب 
معنی و مضمون  ما  فرهنگ  و  منطق  نظر  از  که  را 
دارد، انتخاب کنید و روی  آن سرمایه گذاری کنید.« 
ما،  بومی  ورزش های  »البته  فرموده اند:  همچنین 
ورزش هایی که مربوط به سابقه و فرهنگ گذشته 
ما  خود  دست  و  است  مهجور  متأسفانه  ماست 
نیست، خیلی از ورزش ها در کشور ما مهجور است 
و من در آن دیدار از آن ها اسم آوردم، چوگان که 
جزو ورزش های قدیمی ماست ... اینها می تواند در 

دنیا مطرح بشود.«

وزیر  معاونین  در سطح  انجام شده  تغییرات  از  پس 
این  که  است  روز   140 حدود  جوانان،  و  ورزش 
وزارتخانه بدون معاون توسعه ورزش همگانی، فعالیت 

می کند.
هاشمی  کیومرث  که  آن  وجود  با  ایسنا،  گزارش  به 
یکی از حامیان ورزش همگانی است و از همان ابتدا 
همگانی  ورزش  توسعه  نشست  وزارت  مسند  بر  که 
اما حدود 140  را یکی از برنامه های خود عنوان کرد 
روز از زمانی که وزارت ورزش و جوانان بدون معاون 

توسعه ورزش همگانی فعالیت می کند، می گذرد.
هفتم بهمن ماه سال گذشته بود که کیومرث هاشمی، 
معاون  جداگانه  احکامی  در  جوانان  و  ورزش  وزیر 
معاون  قهرمانی و حرفه ای و هم چنین  توسعه ورزش 
امور جوانان را منصوب کرد و تا آن زمان سینا کلهر به 
امور فرهنگی و توسعه ورزش همگانی  عنوان معاون 
که  بود  فعالیت  به  مشغول  جوانان  و  ورزش  وزارت 
در این تاریخ با تصمیم وزیر به معاونت امور جوانان 
کوچ کرد.همان زمان این شائبه مطرح شد که تصمیم 
وزارت ورزش و جوانان انحلال معاونت امور فرهنگی 
معاونت  با  معاونت  این  ادغام  و  همگانی  توسعه  و 
توسعه  معاونت  یا  قهرمانی و حرفه ای  توسعه ورزش 
ورزش بانوان است؛ موضوعی که بلافاصله با واکنش 
وزارت ورزش و جوانان مواجه و این وزارتخانه اعلام 
کرد معاونت فرهنگی با معاونت قهرمانی تلفیق می شود 
و معاونت توسعه ورزش همگانی به قوت خود باقی 

است.  

نشات  کجا  از  همگانی  معاونت  انحلال  شائبه 
گرفت؟

وزیر  ابلاغی  حکم   13 بند  متن  در  است  گفتنی 
ورزش و جوانان برای شروین اسبقیان، معاون قهرمانی 
تصویب  »تا  بود:  آمده  حرفه ای  ورزش  توسعه  و 
ساختار جدید، برنامه ریزی و ساماندهی امور فرهنگی 
در کلیه حوزه های ورزشی و اهتمام جدی به تقویت 

و ارتقاء بسترهای فرهنگی و اخلاقی در حوزه ورزش 
فرهنگی  برنامه های  بر  نظارت  و  حرفه ای  و  قهرمانی 
فدراسیون ها، ادارات کل استانی و ستاد وزارت به عهده 

این معاونت خواهد بود.«
از مدت ها قبل سازمان اداری و استخدامی ایراداتی را 
نسبت به چارت فعلی وزارت ورزش و جوانان و مازاد 
بودن یک معاونت در این وزارتخانه مطرح کرده بود 
و حتی در برهه ای درباره اختصاص بودجه به وزارت 
ورزش نیز مشکلاتی ایجاد شد و طبق قانون باید تعداد 
معاونت های وزارت ورزش و جوانان از شش به پنچ 
اهمیت  سطح  به  توجه  با  و  می یافت  کاهش  معاونت 
"معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای"، "معاونت 
توسعه مدیریت و منابع"، "معاونت پارلمانی، حقوقی و 
امور استان های وزارت ورزش و جوانان" و "معاونت 
نظر  به  کشور  ورزش  متولیان  برای  جوانان"  امور 
انحلال،  برای  دسترس  در  معاونت های  تنها  می رسید 
"معاونت توسعه ورزش بانوان" یا "معاونت فرهنگی و 
توسعه ورزش همگانی" است، بنابراین با توجه به ایراد 
وارد شده در مورد تعداد معاونت های وزارت ورزش 
باید حذف و منحل  از این معاونت ها  و این که یکی 
شود صحبت از این بود که معاونت فرهنگی و توسعه 
ورزش همگانی قرار است به یک مرکز تبدیل شده و 
به عنوان زیرمجموعه معاونت توسعه ورزش قهرمانی 

و حرفه ای فعالیت خود را دنبال کند.
مبنی  جوانان  و  ورزش  وزیر  تصمیم  نیز  نهایت  در 
بر انتصاب معاونت توسعه ورزش قهرمانی و حرفه ای 
و  ورزش  وزارت  جوانان  امور  معاون  هم چنین  و 
خصوص  در  هاشمی  کیومرث  نکردن  تصمیم گیری 
معاونت فرهنگی و توسعه ورزش همگانی این شائبه 
انتصاب  شاهد  نیست  قرار  دیگر  که  بخشید  قوت  را 

معاون در این حوزه باشیم.

وزارت ورزش واکنش نشان داد
مراتب  اعلام  ضمن  نیز  جوانان  و  ورزش  وزارت 

ها  رسانه  وحساسیت  مندی  دغدغه  از  قدرشناسی 
و  فرهنگی  دو حوزه  به  نسبت  ورزشی  وکارشناسان  
مطرح  مسائل  به  واکنش  در  همگانی  ورزش  توسعه 
مبنی  رسانه ها  از  برخی  در  انتشار خبری  پی  در  شده 
بر حذف معاونت فرهنگی و توسعه ورزش همگانی از 
چارت سازمانی وزارت ورزش و جوانان، اعلام کرد: 
به  توجه  با  گذاری  سیاست  و  ریزی  برنامه  در حوزه 
ماهیت فرهنگی بودن ورزش و اهمیت این مقوله در 
دولت مردمی این حوزه فعالیت خود را با قوت زیر نظر 
معاونت ورزش قهرمانی و حرفه ای ادامه خواهد داد. 
در بخش توسعه ورزش همگانی نیز مطابق با چارت 
اجرایی  نامه  آیین  با  منطبق  این حوزه  جدید سازمانی 
و  ورزش  وزارت  اختیارات  و  وظایف  اهداف،  قانون 
جوانان فعالیتهای خود را تحت عنوان معاونت توسعه 

ورزش همگانی با قوت پیگیری می کند.

140 روز بدون معاون ورزش همگانی
پس از انتصابات صورت گرفته از سوی وزیر ورزش 
کیومرث هاشمی  ماه سال گذشته  بهمن   9 و جوانان، 
به  همگانی  ورزش  توسعه  معاون  سرنوشت  مورد  در 
همگانی  ورزش  توسعه  معاونت  کرد:  اعلام  رسانه ها 
توسعه  معاون  زودی  به  و  است  مهم  معاونت های  از 
ورزش همگانی تعیین می شود. در دو معاونت تغییرات 
توسعه ورزش همگانی  معاونت  بدانیم  باید  و  داشتیم 
از معاونت های مهم است و در اولین فرصت معاون 
مدیریتی  تیم  چینش  حال  در  می شود.  تعیین  همگانی 
توسعه  معاون  ببریم.  پیش  را  کار  تا  هستیم  خودمان 
ورزش همگانی حذف نشده و یکی از معاونت های 

مهم است که تقویت می شود.
وزارت  فعالیت  از  روز   140 حدود  وجود  این  با 
و  می گذرد  همگانی  معاونت  بدون  جوانان  و  ورزش 
باید منتظر ماند و دید چه زمانی در خصوص انتصاب 
خواهد  تصمیم گیری  همگانی  ورزش  توسعه  معاون 

شد؟

تغییر  استقلال  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
داند  نمی  تیم  این  صلاح  به  را  سرمربی 
نقاط  باید  آینده  فصل  برای  دارد  تاکید  و 
بازیکنان  جذب  با  پوشان  آبی  ضعف 

کارآمد برطرف شود.
با  گو  و  گفت  در  چنگیز  عبدالعلی 
عملکرد  خصوص  در  و  مهر  خبرنگار 
گفت:  سوم  و  بیست  لیگ  در  استقلال 
استقلال  برای  رسید  پایان  به  که  فصلی 
تیم  این  و  بود  فرسا  طاقت  و  تنش  در 
بدترین شرایط را تجربه کرد ولی با تمام 
اتفاقاتی که با آن دست به گریبان شد نتایج 
اشتباهات  اگر برخی  خوبی کسب کرد و 
و حاشیه ها نبود این تیم به قهرمانی دست 
استقلال  مشکل  بزرگترین  می کرد.  پیدا 
باعث شد مدیر  بود که  اختلافات داخلی 
عامل و سرمربی رو در روی یکدیگر قرار 
بگیرند و تمرکزشان بجای حل مشکلات 
و  شود  پرداخته  یکدیگر  با  جدال  به  تیم 
داد:  ادامه  نرود.وی  پیش  درستی  به  کار 
البته نکونام با وحدت و همدلی که در تیم 
بوجود آورد و حمایت هواداران باعث شد 
بگیرد  خوبی  نتایج  حریفان  مقابل  تیم  تا 
دچار  قضاوت هایشان  در  داوران  اگر  و 
استقلال  حتم  بطور  نمی شدند  مشکل 
استقلال  متأسفانه  می رسید.  قهرمانی  به 
خود  به  را  آرامش  رنگ  گذشته  همانند 

برایش  جدید  حاشیه  یک  روز  هر  ندید 
بطور  تیم  نمی داد  اجازه  و  می آمد  بوجود 
اما  باشد  بازی ها  برروی  تمرکزش  کامل 
در مجموع استقلال با حمایت هوادارانش 
عملکرد خوبی داشت و کادر فنی در فصل 

اول حضورش انتظارات را برآورده کرد.

اول  اولویت  باید  بازیکن  جذب 
باشد

نقاط  خصوص  در  فوتبال  کارشناس 
سوم  و  بیست  لیگ  در  استقلال  ضعف 
گفت: آبی ها نتوانستند در ابتدای فصل به 
دلیل مشکلات مالی و لج و لجبازی نفرات 
مورد نظر را جذب کند و همین موضوع 
باعث شد تا ضعف های زیادی در استقلال 
و  ششدانگ  مهاجم  نبود  بیاید.  بوجود 
نام،  صاحب  جانشینان  یا  خلاق  هافبک 
مصدومیت یامگا و مهدی پور همه دست 
به دست هم دادند تا شرایط برای استقلال 
کادر  اما  بشود  سخت تر  فصل  اواخر  در 
و  همدلی  و  با صمیمیت  بازیکنان  و  فنی 
حمایت هواداران دست به کار بزرگی زده 
بتوانند  تا  کردند  تلاش  وجود  تمام  با  و 
فکر  که  باشند  داشته  را  عملکرد  بهترین 
می کنم با توجه به حمایت هواداران آنها از 
عملکرد کادر فنی و بازیکنان راضی بودند.

غیر  رفتاری  سرمربی  تغییر 
حرفه ای است

اینکه  خصوص  در  فوتبال  کارشناس 
سرمربی  از  باید  نکونام  می شود  گفته 
گفت:  شود  گذاشته  کنار  استقلال  گری 
فوتبال  تفکرات غیر حرفه ای در  متأسفانه 
ما بیش از اندازه شده است. مگر می شود 
داد  فرصت  سال  یک  تنها  مربی  یک  به 
موفق  مربیان  تمام  کرد.  برکنار  را  او  و 
تیم  یک  با  سال  چند  که  هستند  مربیانی 
و  زمان  به  نیاز  سرمربی  اند.  کرده  کار 
شود،  موفق  تا  دارد  نیاز  خوب  امکانات 
کافی  امکانات  و  ساختار  ماکه  فوتبال  در 
دهیم سرمربی  اجازه  ندارد حداقل  وجود 
تا پایان قراردادش به کارش ادامه دهد تا 
بتواند به هدف و برنامه ای که دارد دست 
پیدا کند. اگر نکونام برود سرمربی بعدی 
پس  شود  موفق  تا  دارد  نیاز  زمان  به  هم 
بازهم فصل آینده هواداران باید خون دل 
بخورند و تنها نظاره گر باشند که چطور 
تیمشان بخاطر عدم آگاهی و غیر حرفه ای 
بودن بهترین فرصت ها را از دست می دهد.

از  قضاوت های اشتباه قهرمانی را 
استقلال گرفت

چنگیز با انتقاد از اشتباهات داوران لیگ 
اشتباه  پر  از  یکی  امسال  گفت:  برتری 

شاهد  برتر  لیگ  در  را  داوری ها  ترین 
بودیم. اکثر تیم ها از داوری ناراحت بوده 
و اعتقاد داشتند اشتباهات آنها باعث شده 
تا جایگاه آنها در جدول دچار تغییر شود. 
بود  استقلال  دیده  ضرر  تیم های  از  یکی 
که با همین اشتباهات قهرمانی را از دست 
داد. چند بازی اشتباهات آنقدر فاحش بود 
که باعث شد کمیته داوران اجازه قضاوت 
اما  ندهد  را  خاطی  داوران  از  تعدادی  به 
محرومیت آنها هیچ سودی برای استقلال 
اشتباه  از  آنها  و  نداشته  تیم ها  دیگر  و 

داوری متضرر شدند.

فوتبال پاک نباید یک آرزو باشد
ورود  خصوص  در  و  پایان  در  وی 
نهادهای نظارتی به بحث فساد در فوتبال 
بود که پول هیچ سهمی  گفت: روزگاری 
در فوتبال نداشت و همه به عشق پیراهن 
کاملًا  شرایط  حالا  اما  می کردند  بازی 
متفاوت شده است و همه چیز در فوتبال 
به پول ختم می شود. البته پول هر جا که 
امیدواریم  اما  دارد  وجود  هم  فساد  باشد 
حالا که نهادهای امنیتی در این قضیه ورود 
در  فساد  بساط  برچیده شدن  تا  اند  کرده 
به  را  مفسدان  و  نکشند  پس  پا  فوتبال 
سزای اعمالشان برسانند تا دیگر شاهد این 

اخبار ناراحت کننده در فوتبالمان نباشیم.

وزارت ورزش ۱۴۰ روز بدون معاون همگانی

افزایش قرارداد بازیکنان 
حداکثر3۰درصد

فدراسیون فوتبال با تصویب یک قانون جدید مانع از دور زدن قانون 
سقف بودجه باشگاه ها شده است.

به گزارش خبرنگار ورزشی خبرگزاری تسنیم، فدراسیون فوتبال در 
نظر دارد مانند فصل گذشته دستورالعمل هایی را برای باشگاه های لیگ 
برتری در نظر بگیرد و بر همین اساس نیز اقدام به تعیین سقف بودجه 

32۵ میلیاردی و ضمانت اجرایی برای این قانون کرده است.
بر  نظارت  کارگروه  دستورالعمل  جدید  بندهای  از  یکی  براساس 
قراردادها، باشگاه ها اجازه دارند در قراردادهای دو و چند ساله خود با 
بازیکنان شان، هر ساله 30 درصد به رقم قرارداد بازیکن اضافه کنند و 
مانند فصل گذشته اجازه انتقال بیش از این میزان به سال بعد را ندارند.
 32۵ قرارداد  سقف  قانون  زدن  دور  از  جلوگیری  برای  قانون  این 
میلیاردی مصوب شده تا به این ترتیب هیچ باشگاهی نتواند مانند سال 
گذشته بخش عمده قرارداد بازیکنان خود را به سال بعد موکول کند و 

به این ترتیب قانون سقف بودجه را دور بزند.

ع��زم مل��ی ب��رای تروی��ج ورزش مل��ی چ��وگان
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بار
اخ اظهارات »مسکنی« 

نامزدهای ریاست جمهوری 
در مناظرات رقابتی

انتخاباتی،  رقابت های  داغ  روزهای  در 
در  جمهوری  ریاست  نامزدهای  از  نفر   ۶
مناظرات دیدگاه »مسکنی« خود را که جز 
نیازهای اساسی مردم به شمار می رود، بیان 

کردند.
یکی از  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
بشریت  زندگی  محورهای  اساسی ترین 
حول مساله »مسکن« عنوان شده و با توجه 
به اهمیت بازار مسکن در کشور و ارتباط 
مستقیم با وضعیت معیشت و رفاه زندگی 
مردم دولت هایی که مسؤولیت سکان داری 
را قبول می کنند، باید نسبت به تأمین مسکن 
تمام اقشار مختلف جامعه گام های بلند و 
تأمین  زیرا  باشند،  داشته  برنامه  در  جدی 
عهده دار  را  کشور  اساسی  نیاز  از  بخشی 

هستند.
همچنین، یکی از نکات مورد تاکید رهبر 
معظم انقلاب برای رونق اقتصاد کشور و 
بهبود وضعیت تولید »رونق بخش مسکن« 
از  استفاده  بر  ایشان  زمینه  همین  در  و 
ظرفیت این بخش تأکید کردند که »رشته ی 
در  کارآفرین  رشته های  جمله  از  مسکن 
کشور به شمار می رود؛ خود تولید مسکن 
به  و  می گیرد  به خدمت  را  زیادی  صنایع 
تولید  و  کارآفرین  یعنی  می اندازد؛  کار 
آفرین است.«با توجه به این گزارش، ایشان 
بسیار  مسأله ای  را  مردم  معیشت  مساله 
مهم برشمردند و اعلام کردند: »مشکلات 
اجاره خانه  و  مسکن  گرانی  مانند  معیشتی 
پر  و  خوب  کارهای  همه  می شود  باعث 
و  گرفته  قرار  تحت الشعاع  دولت  زحمت 
فرمایشات  بماند.« و طبق  از چشم ها دور 
جز  هم اکنون  مسکن  داشتن  رهبری 
محورهای اصلی زندگی هر فرد محسوب 
قیمت  به  توجه  با  هم اکنون  اما  می شود 
مسکن، عده ای توان خرید ملک را ندارند 

که جز دغدغه ها به شمار می آید.
ناگفته نماند، رهبر انقلاب اسلامی بارها 
نسبت به تأمین مسکن تمام اقشار مختلف 
جامعه تأکیدات ویژه ای داشتند و به افرادی 
که از بار مسؤولیت فراری بودند، تذکرات 
حال  در  زیرا  می کردند،  لحاظ  را  جدی 
نداشتن  دلیل  به  از خانوار  بسیاری  حاضر 
اجاره بهای  پرداخت  یا  توان خرید مسکن 
مهاجرت  به  مجبور  صاحب خانه  مدنظر 
که  در حاشیه کلان شهرها شدند  معکوس 
زندگی  کیفیت  کاهش  موجب  مقابل  در 
بالا  آمار،  است.براساس  شده  شهروندان 
رفتن سن انتظار مردم برای خانه دار شدن و 
با پایین آمدن قدرت خرید مسکن، موجب 
واحد  میلیون   4 میلیونی  ساخت  تا  شد 
مسکونی در 4 سال ابتدایی دولت سیزدهم 
انتخاباتی  وعده های  فهرست  رأس  در 
ریاست جمهوری )1400( آیت الله رئیسی 
به  این وعده  ابتدای اعلام  از  قرار گیرد و 
واسطه تجربه ناموفق ساخت مسکن مهر، 
شعار  را  وعده  این  کارشناسان  از  عده ای 
دانستند اما با روی کار آمدن دولت رئیسی 
در  وی  که  شد  مشخص  موانع  وجود  با 

مسیر تولید و عرضه مسکن مصمم است.
طبق موارد یاد شده، بنا بر اعلام رسمی 
وزارت راه و شهرسازی هم اکنون 2 میلیون 
»نهضت  عنوان  تحت  واحد  هزار   ۶00 و 

مراحل  در  در سراسر کشور  ملی مسکن« 
مختلف ساخت قرار دارد. همچنین در ادامه 
بنا شد که تمام درآمدهای مرتبط با مسکن 
)مالیات برخانه های خالی، برگشت اقساط 
و  دولت  اراضی  مولدسازی  مهر،  مسکن 
همچنین تسهیلات بانکی( در صندوق ملی 
مسکن واریز شود تا این پروژه از یک منبع 

مالی تأمین شود.
از  یکی  مسکن  شد،  گفته  که  همان طور 
به  توجه  با  کشور  فعلی  اساسی  نیازهای 
تطابق  عدم  و  بازار  در  آن  قیمت  افزایش 
با قدرت مالی مردم به شمار می رود و از 
رئیسی  آیت الله  مسکنی  دیگر وعده  سوی 
نیمه تمام مانده که دولت چهاردهم باید در 
این  اتمام  و  مردم  مسکنی  نیاز  رفع  مسیر 
به  آینده  دولت  اگر  و  باشد  مصمم  وعده 
غیر از روند در حوزه مسکن حرکت کند، 
بی شک بازار مسکن با مشکلات جدی تری 

در آینده گریبان گیر خواهد شد.
دولت سیزدهم به پایان دوره خدمت خود 
نرسید اما با شهادت آیت الله رئیسی، دوره 
فعالیت این دولت به روزهای پایانی خود 
نزدیک می شود و در این میان، بسیاری از 
مردم و متقاضیان نگران نیمه تمام ماندن و 
رها شدن وعده های مسکنی دولت هستند 
شهرسازی،  و  راه  وزیر  گفته  طبق  که 
نهضت ملی مسکن در قالب قانون جهش 
تولید مسکن در حال اجرا است و دولت 
قانون  این  اجرای  به  مکلف  چهاردهم 
مردم  به  جمهور  رئیس  وعده  اتمام  و 
رقابت های  داغ  روزهای  بود.در  خواهد 
علیرضا  قالیباف،  باقر  محمد  انتخابات، 
هاشمی،  زاده  قاضی  امیرحسین  زاکانی، 
مسعود پزشکیان، سعید جلیلی و مصطفی 
پورمحمدی شش نامزد چهاردهمین دوره 
ریاست جمهوری با حضور در برنامه های 
زمینه  در  خود  دیدگاه های  تلویزیونی 
اساس،  همین  بر  کردند؛  اعلام  »مسکن« 
خبرگزاری مهر قصد دارد در این گزارش 
دیدگاه انتخاباتی ۶ نامزد ریاست جمهوری 
)1403( در خصوص نحوه تأمین »مسکن« 

مورد نیاز کشور را بررسی کند.

دخالت دولت در تصدی گری مسکن 
ممنوع است

قانون،  طبق  قالیباف،  باقر  محمد  دیدگاه 
کار دولت در تصدی گری در بخش مسکن 
ساز  ساختمان  دولت  مگر  است؛  ممنوع 
طرح  طبق  که  دارد  زمین  دولت  است؟ 
آن  که  دهد  هکتار   330 می تواند  آمایش 
هم با در نظر گرفتن اولویت ها باید اجرایی 
شود.لازم به ذکر است، این نامزد انتخاباتی 
صاحب خانه  برای  زمان  کاهش  دنبال  به 
شدن است که دیدگاه اعلام شده وی همان 
هفتم  برنامه  در  که  است  قانونی  اجرای 
مصوب مجلس تعیین شده، در این برنامه 
دولت مکلف است تا سیاست های مسکن 
پایان  سال  در  تا  کند  اجرا  گونه ای  به  راه 
با  ایرانی  خانوارهای  هفتم،  توسعه  برنامه 
درآمد سالانه پس از هفت و نیم سال طعم 

صاحب خانه شدن را بچشند.

ساخت و تحویل بیش از یک میلیون 

واحد مسکونی طی هرسال
علیرضا زاکانی، دو هفته گذشته با حضور 
محمد مخبر سرپرست ریاست جمهوری، 
203 هزار واحد را در 92 نقطه کشور آغاز 
موجب  و رشد مسکن  تولید  البته  کردیم. 
رشد اقتصادی کشور خواهد شد. همچنین 
در حوزه مسکن با تجربه بسیار خوبی که 
در شهرداری تهران کسب کردم، برنامه ها و 
ایده های خوبی در سراسر کشور دارم. البته 
نیز مطرح  الله رئیسی  به آیت  را  پیشنهادم 

کردم و ایشان استقبال بسیار خوبی کردند.
البته این نامزد چهاردهمین دوره ریاست 
که مخالف  آنچه  اعلام کرد هر  جمهوری 
تولید باشد به جنگ آن خواهد رفت و هر 
آنچه کمک کننده به تولید باشد مورد توجه 
قرار خواهد داد و بر لزوم شکستن انحصار 
خودرو و تولید لوازم خودرو برای رقابت 
صحیح و ساخت 300 هزار واحد مسکن 
حمایتی غیر از ایجاد یک میلیون مسکن نیز 

تاکید کرد.

تمام  قیمت  درصدی   40 کاهش 
شده مسکن

امیرحسین قاضی زاده هاشمی، نامزد دیگر 
انتخابات در خصوص کنترل بازار مسکن 
هزینه  مدیریت  با  می تواند  که  کرد  اعلام 
ساخت مسکن و قیمت تمام شده آن، قیمت 
مسکن را تا 40 درصد کاهش داد.همچنین 
افزایش  دلایل  از  یکی  هاشمی  قاضی زاده 
ساخت  برای  مازاد  هزینه های  را  مسکن 
می دهد،  نشان  بررسی ها  اما  کرده  عنوان 
بخش قابل توجهی از تورم مسکن به تورم 
تورم  اثر  به  بلکه  ندارد،  دخالتی  ساخت 
خرید  مصرفی  غیر  تقاضای  بالای  »حجم 

خانه« است.

مؤثر  دولتی  سازی  مسکن  طرح 
نیست

مسعود پزشکیان یکی دیگر از کاندیدای 
در  جمهوری  ریاست  دوره  چهاردهمین 
در  دیدگاهی  مناظراتی خود  مصاحبه های 
بیان  کشور  مسکن  تأمین  کمبود  راستای 
موضع  این  پیش از  وی  اما  است  نکرده 
و  بود  کرده  اعلام  زمینه  این  در  را  خود 
مسکن سازی دولتی را مؤثر نمی داند.وی 
نهضت  طرح  اجرای  به  نسبت  همچنین 
ملی مسکن گفته بود: »مگر نمی گفتند که 
یک میلیون مسکن می سازیم، 4 سال تمام 
باز هم  بگذرد  اگر 8 سال دیگر هم  شد. 
نیز  سال   8 در  اگر  نمی شود؛  میلیون  یک 
یک میلیون مسکن بسازند، من اسم خودم 

را عوض می کنم!«

مردم را خانه دار می کنیم
چهاردهمین  کاندیدای  جلیلی،  سعید 
همانند  جمهوری  ریاست  انتخابات  دوره 
مسعود پزشکیان در خصوص نیاز مسکن 
مردم در مناظرات خود صحبتی نکرده اما 
وی یکی از نامزدهای کاندیدای انتخاباتی 
)1400( بود و در آن دوره نسبت به حوزه 
خانه  را  »مردم  بود  کرده  اعلام  مسکن 
یک  سال  هر  طی  حداقل  و  می کنیم  دار 
میلیون واحد مسکونی به متقاضیان تحویل 

خواهیم داد.«
البته اعطای تسهیلات و اختصاص زمین 
برای توسعه ساخت وساز مسکن، برطرف 
مهر،  مسکن  طرح  اتمام  و  نقض ها  کردن 
مسکن،  تولید  برای  جامع  برنامه  تهیه 
خانه دار کردن مردم با واگذاری زمین های 
جمله  از  مسکن  تعاونی های  به  دولتی 
وعده های جلیلی در دوره انتخابات ریاست 

جمهوری )1400( بود.

را  کشور  سرمایه  خالی  خانه های 
خوابانده است

مصطفی پورمحمدی، یکی از شش نامزد 
دو  مانند  نیز  جمهوری  ریاست  انتخاباتی 
راستای  در  را  خود  دیدگاه  دیگر  نامزد 
گذشته  »در  کرد:  اعلام  چنین  مسکن 
تجربه مسکن مهر و ملی را داریم، باید به 
ساخت مسکن پرداخت اما نه به طور کلی 
دقیق  برنامه ریزی  یک  با  بلکه  شعاری،  و 
نقاط خوب جانمایی کنیم و مجدد  و در 
مجدد  مهاجرت  و  پیچیده تر  را  شهرها 

ایجاد نکنیم.
یکی  افزود:  ادامه  در  وی  همچنین 
پیش  و  بود  قبل  از  که  سیاست هایی  از 
کشور  ما  است.  فرسوده  بافت های  نرفت 
زیادی  آسیب پذیری  هستیم  زلزله خیزی 
برای ما دارد. تمام بافت های فرسوده شهرها 
را در دوره های مختلف بازدید کردم و در 
منسجمی  برنامه ریزی  فرسوده  بافت های 

انجام دهیم.
مسکن  کرد:  تاکید  انتخاباتی  نامزد  این 
مساله جدی است به هیچ وجه ما از مسکن 
نمی توانیم غافل شویم امروز حدوداً بالای 
دو میلیون و ۵00 خانه خالی با متراژهای 
تقریباً 1۵0 متر به بالا وجود دارد و سرمایه 

کشور خوابیده است.

موتور  مانند  مسکن  تولید  صنعت 
توسعه اقتصاد کشور عمل می کند

باید  چهاردهم  دولت  مهر،  گزارش  به 
کردن  خانه دار  راستای  در  جامعه  سندی 
بعدی  دولت های  تا  کند  تصویب  مردم، 
وظیفه  این  به  نسبت  می آیند  کار  پای  که 
از  »مسکن«  زیرا  باشند،  نداشته  فعل  ترک 
پیشین دچار عقب ماندگی هایی  دولت های 
بود و گذشت زمان قطعاً این موانع به ابر 

چالش تبدیل خواهد شد.
البته با توجه به شعار سال »جهش تولید 
با مشارکت مردم« تأثیر حوزه تولید مسکن 
غیرقابل  کشور  اقتصاد  توسعه  و  رشد  بر 
بر  افزون  مسکن  تولید  انکارست، صنعت 
تأثیرات ژرف اجتماعی و فرهنگی به لحاظ 
است،  اهمیت ویژه ای  دارای  نیز  اقتصادی 
اقتصاد  توسعه  و  رشد  موتور  مانند  زیرا 

کشور عمل می کند.
اقتصادی  رشد  ایجاد  با  مسکن  بخش 
و  ساختمان  بخش  در  اشتغال آفرینی  و 
بخش های وابسته از طریق تأثیر بر مخارج 
در  تغییرات  و  سرمایه گذاری  مصرفی، 
اقتصادی  نوسانات  ناخالص داخلی،  تولید 
را به شدت تحت تأثیر خود قرار می دهد، 
بنابراین تأثیرات ناشی از آن نیز محدود به 

بخش مسکن نیست.

باید سند جامع خانه دار کردن مستاجران 
توسط دولت چهاردهم تدوین شود

نایب رییس اتحادیه مشاوران املاک تهران گفت: باید یک سند جامع 
در مسیر خانه دار کردن مستأجران توسط دولت ایجاد شود تا با روی کار 

آمدن دولت های بعدی این چارچوب تعیین شده، تغییر نکند.
داوود بیگی نژاد نایب رئیس اتحادیه مشاوران املاک تهران در گفت وگو 
اقشار  اساسی  و  فعلی  نیازهای  از  یکی  اینکه  بیان  با  مهر  خبرنگار  با 
مستأجران  کردن  خانه دار  گفت:  است،  شدن  خانه دار  جامعه  مختلف 
یکی از تکالیف جدی دولتمردان خواهد بود که بر همین اساس دولت 
تمهیدات  تکلیف  این  به  نسبت  باید  داری  سکان  ابتدای  از  چهاردهم 

جدی در دست داشته باشد.
نیاز  کرد:  تاکید  ادامه  در  تهران  املاک  مشاوران  اتحادیه  رئیس  نایب 
و  بود  شده  انباشته  هم  روی  به  پیشین  دولت های  از  مسکن  به  مردم 
دولت ها نسبت به این وظیفه طرف فعل کرده بودند، بی شک وارث این 
باید یک سند جامع در مسیر  البته  بود.  مسیر دولت چهاردهم خواهد 
خانه دار کردن مستأجران توسط دولت ایجاد شود تا با روی کار آمدن 
دولت های بعدی این چارچوب تعیین شده، تغییر نکند و موجب دلسرد 

شدن این قشر نشود.
وی ادامه داد: یکی از اقدامات مردمی مجلس یازدهم و دولت سیزدهم، 
تصویب طرح ساماندهی بازار زمین، مسکن و اجاره بها بود که دولت 
سیزدهم برای مداخله در بازار اجاره مسکن به عنوان ابزاری برای کنترل 
بازار مسکن و عبور از اجاره بهای بی قاعده و بی قانون در سال های 
اخیر بود. موضوع گرانی اجاره بها مساله حائز اهمیت مستأجران بود اما 
با توجه به اینکه قانون موجر و مستأجر دست دولت را در ساماندهی 
بازار اجاره مسکن را بسته بود و امکان مداخله دولت وجود نداشت که 
با تصویب این قانون دست دولت برای کنترل و مدیریت بازار مسکن 

باز شد.
یاد  قانون  مسکن  بازار  ساماندهی  برای  البته  کرد:  تصریح  بیگی نژاد 
شده باید در دولت چهاردهم نیز ادامه دار باشد؛ البته ناگفته نماند برای 
کنترل بازار مسکن باید عرضه و تقاضا متعادل باشد، زیرا اگر یکی از 
این مولفه ها ایجاد نباشد قطعاً یک مؤلفه نمی تواند به تنهایی تسلطی در 

این بازار ایجاد کند.
این مقام صنفی با اشاره به اینکه قیمت مسکن در ایران تابع اقتصادهای 
باید  مسکن  قیمت  پیش بینی  و  کنترل  برای  افزود:  است،  دیگر  موازی 
دید که بازارهای دیگر به کدام سو حرکت می کند و اگر تورمی در این 
بازار ایجاد شود، طبیعت بازار مسکن است.نایب رئیس اتحادیه مشاوران 
املاک تهران گفت: با تصویب قانون ساماندهی بازار مسکن موجب شد 
تا دلالان آگهی پلتفرم های دیوار و شیپور نقره داغ شوند و در این بازار 
افرادی که دارای مجوز رسمی هستند فعالیت کنند تا بساط قیمت گذاری 

کاذب مسکن برچیده شود.

هیچ میدان مشترکی بلاتکلیف نیست
تکلیفی  بلا  مشترک  هیچ میدان  می گوییم  جرأت  گفت:به  نفت  وزیر 

وجود ندارد.
به گزارش خبرنگار مهر، جواد اوجی وزیر نفت در آئین امضای قرارداد 
طرح توسعه و بهره برداری از میدان چنگوله و بندکرخه و خرید خدمات 
فرآورش نفت خام با سرمایه گذاری 2 میلیارد دلاری گفت: در طی این 

3 سال با کمپانی های بزرگ روسی ۵ میلیارد دلار عقد قرارداد کردیم.
وی ادامه داد: در طی این 3 سال بیش از 1۵3 پروژه بالغ بر 34 میلیارد 
دلار به بهره برداری رساندیم پروژه های که مغفول مانده بودند مانند فاز 

11 پارس جنوبی.
به گفته این مقام مسئول ثمره بهره برداری از این پروژه ها نمایان بود به 

طوری که رشد اقتصادی 20 درصدی را نشان می دهد.
اوجی ادامه داد: افزایش تولید گاز، با وارد شدن فاز 14 پارس جنوبی 
دلار  میلیارد   130 داشت  قرار  کار  دستور  در  پروژه   300 به  نزدیک  و 
سرمایه گذاری در پروژه ها وجود داشت که 34 میلیارد دلار به بهره برداری 

رسید و سایر پروژه ها تا چند سال آینده به بهره برداری می رسند.
به گفته وی در بحث توسعه میادین 23 میلیارد دلار قرارداد منعقد شد 

و استفاده از ظرفیت داخلی کمک شایانی به ما کرد.
دلار  میلیارد   2 داخلی  شرکت های  با  امروز  کرد:  نشان  خاطر  اوجی 
قرارداد امضا می کنیم که علاوه براین صدور خدمات فنی و مهندسی هم 
رشد خوبی داشت.وی ادامه داد: کیفی سازی فرآورده های نفتی از مسائل 
یورو  و   4 یورو  از سوخت  شهرهای  تمامی  در  که  است  اهمیت  حائز 
هیچ میدان  می گوئیم  به جرأت  کرد:  تاکید  نفت  می شود.وزیر  استفاده   ۵

مشترک بلا تکلیفی وجود ندارد.

واردات آیفون تعیین تکلیف شد
براساس مصوبه هیات وزیران، صرفا واردات گوشی های آیفون 14 
به بعد ممنوع بوده و برای واردات مدل های پایین تر تعرفه 9۶ درصد 
اعمال می شود. واردات مسافری نیر مشمول تعرفه 19۶ درصدی شده 
است.به گزارش خبرنگار مهر، تصویب نامه هیأت وزیران در خصوص 
اصلاح تصویبنامه موضوع تعیین اصلاحات تعرفه ای 3۷2 ردیف شامل 
کاهش و افزایش سود بازرگانی، تفکیک، ایجاد، حذف و اصلاح شرح 
مقررات  کتاب  فصول  از  برخی  یادداشت  ذیل  مندرجات  و  تعرفه 
صادرات و واردات ابلاغ شد.بر این اساس ممنوعیت واردات گوشی 
اپل اصلاح و مقرر شد که این ممنوعیت فقط شامل آیفون های 14 به 
بعد است.همچنین سود بازرگانی گوشی برند اپل به صورت تجاری 9۶ 
درصد و مسافری )با احتساب حقوق گمرکی 4 درصدی( 9۶ درصد 
برندهای  دیگر  بازرگانی  سود  وزارت صمت  است،  شد.گفتنی  تعیین 
گوشی تلفن همراه هوشمند را برای ارزش های بالاتر از ۶00 دلار به 

میزان 28 درصد تعیین کرده است.

پوشش بیمه ای بیش از ۳  میلیون نفر در صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان 
کشاورزان،  اجتماعی  بیمه  صندوق  مدیرعامل 
صندوق  بیمه ای  پوشش  از  عشایر  و  روستاییان 

کشاورزان به بیش از 3 میلیون نفر خبر داد.
برقراری،  بیت اله  مهر،  خبرگزاری  گزارش  به 
کشاورزان،  اجتماعی  بیمه  صندوق  مدیرعامل 
سراسری  گردهمایی  حاشیه  در  عشایر  و  روستاییان 
مدیران و کارگزاران صندوق بیمه اجتماعی کشاورزان 
صندوق  عملکرد  کرد:  اظهار  عشایر  و  روستاییان 
تحولی نبوده و اتفاقی جهادی و جهشی بوده است.وی 
گفت: ما توانستیم بیش از یک میلیون و 3۵ هزار نفر از 
کشاورزان روستاییان و عشایر فاقد بیمه اجتماعی در 
کشور را در دو سال اخیر بیمه کنیم و تقریباً معادل ۵0 
درصد کل عملکرد صندوق از ابتدای تأسیس تا قبل از 

آغاز به کار دولت سیزدهم است.

کشاورزان،  اجتماعی  بیمه  صندوق  مدیرعامل 
در  فقط  عملکرد صندوق  گفت:  عشایر  و  روستاییان 
دولت های  عملکرد  درصد   99 معادل  اخیر  سال  دو 
از 80 درصد عملکرد دولت های  نهم و دهم و بیش 
داد:  ادامه  است.برقراری  بوده  دوازدهم  و  یازدهم 
برای نخستین بار بحث درمان تکمیلی برای مستمری 
پرداخت عملیاتی شد و در تلاش  با کمترین  بگیران 
و برنامه ریزی هستیم تا در استان های دیگر اجرا شود. 
این بیمه تکمیلی در 3 استان همدان، آذربایجان شرقی 
و اصفهان عملیاتی شد اما برای اجرای آن در تمامی 
استان های کشور متأسفانه تبصره ای از سوی هیأت امنا 
تا  تلاشیم  در  اما  است  کرده  منع  را  ما  که  شد  ابلاغ 
این اقدام مجدداً اجرا شود.وی گفت: یکی از کارهای 
بزرگ این بود که 311 هزار نفر را از مادران غیر شاغل 

دادیم؛ حق  قرار  پوشش  تحت  را  و عشایر  روستایی 
بیمه آنها رایگان و با پرداخت دولت بود.

وی تصریح کرد: از یک میلیون نفر که بیمه شده اند 
حدود ۶00 هزار نفر از آن را زنان روستایی و عشایر 

تشکیل می دهند و این ضریب بسیار خوبی است.
کشاورزان،  اجتماعی  بیمه  صندوق  مدیرعامل 
این  پوشش  تحت  آمار  درباره  عشایر  و  روستاییان 
بیش  صندوق  اعضای  کل  تعداد  گفت:  نیز  صندوق 
نفر است و دیگر یک صندوق کوچکی  از 3 میلیون 
صندوق  بزرگترین  اجتماعی  تأمین  از  پس  نیست. 
در  کرد:  تاکید  هستیم.برقراری  کشور  اجتماعی  بیمه 
درصد   210 به  نزدیک  توانستیم  نیز  حداقل بگیران 
رشد مستمری را داشته باشیم و مستمری سایر سطوح 

حدود نیز 83 درصد در 3 سال رشد داشته است.

PDF Compressor Free Version 



6
سال پانزدهم - شماره 3908 - سه شنبه 29  خرداد 1403

3 0 0 0 1 8 2 7 @harfnewspaper www.harfonline.irSMS

نتایج امیدوارکننده یک اخبار
ساختار نانویی برای مقابله 

با پارکینسون

برای پوشاک، ساخت و ساز و  منسوجات جدیدی که 
و  خورشید  گرمای  هستند،  مفید  غذایی  مواد  نگهداری 
تشعشعات حرارتی ساختمان های مجاور را کاهش خواهند 

داد.
به گزارش ایسنا، در تلاش برای مقابله با افزایش امواج 
گرما ناشی از تغییرات آب و هوایی، محققان پارچه پوشیدنی 
ایجاد کرده اند که با چنین پدیده ای به ویژه در محیط های 

شهری مقابله می کند.
به نقل از آی ای، این پارچه ویژه که SSHF نام دارد، به 
طور انتخابی تابش مادون قرمز میانی را از طریق یک پنجره 
اتمسفر خاص ساطع می کند و به طور قابل توجهی جذب 

گرما از محیط را کاهش می دهد.
به گفته محققان دانشکده مهندسی مولکولی، پارچه های 
و  ماشین  و  ساختمان  طراحی  پوشاک،  در  آنها  پیشرفته 

نگهداری مواد غذایی کاربرد دارد.
نور  باز،  فضای  در  ورزش   برای  کننده  خنک  پارچه 
خورشید را به صورت پراکنده منعکس می کند. با این حال، 
منابع گرمایی دیگری به جز خورشید در محیط شهری وجود 

دارد.

و  از سنگفرش ها  تشعشعات حرارتی  محققان،  گفته  به 
گرمای  با  را  شهرها  ساکنان  و  می شود  ساطع  ساختمان ها 

شدیدی مواجه می کند.
منسوجات  مواد  طراحی  یا  عملکرد  روی  معمولا  مردم 
 ،)Ronghui Wu(خنک کننده تمرکز می کنند. رونگهوی وو
محقق فوق دکترا و یکی از نویسندگان این مطالعه، در بیانیه ای 
گفت: برای ساختن پارچه ای که پتانسیل کاربردی در زندگی 

واقعی را داشته باشد، باید محیط را در نظر بگیرید.
خورشید و پیاده رو انواع مختلفی از گرما را تولید می کنند 
که چالش مهندسی قابل توجهی را ایجاد می کنند. این تیم نیاز 
به ایجاد ماده ای داشت که بتواند به طور موثر از پوشندگان 
در برابر هر دو نوع گرما محافظت کند.محققان مجبور شدند 
دو  به طور همزمان  که  کنند  گونه ای طراحی  به  را  پارچه 

مجموعه ی متفاوت از ویژگی های نوری داشته باشد.
طرح SSHF دارای سه لایه است: یک لایه رویی که اجازه 
می دهد تا گرمای خاصی به اتمسفر فرار کند، یک لایه میانی 
از ورود گرما  نقره ای که مانع  نانوسیم های  از  ساخته شده 
می شود و یک لایه پایینی که گرما را از پوست به لایه میانی 
نانو  منتقل می کند.SSHF به دلیل ساختار منحصر به فرد 

فیبر میکرویی، 9۷ درصد نور خورشید را منعکس می کند. 
آزمایشات نشان داد که این ماده 2.3 درجه سانتیگراد)4.1 
استقامتی  ورزشی  پارچه های  از  خنک تر  فارنهایت(  درجه 
در فضای باز و 8.9 درجه سانتیگراد)1۶ درجه فارنهایت( 

خنک تر از ابریشم تجاری است.
منسوجات نوآورانه آنها، می تواند به عنوان یک سیستم 
و  گران تر  سیستم های  تکمیل  برای  غیرفعال  خنک کننده 

انرژی بر عمل کند.
محققان ادعا می کنند که استفاده از آن بسیار فراتر از پوشاک 
است. برای کاهش دمای داخلی و کاهش هزینه و ردپای 
کربن، ممکن است یک نوع ضخیم تر از پارچه پوشیده از 
یا  کناره های خودروها  در  نامحسوس  اتیلن  پلی  لایه  یک 

ساختمان ها اعمال شود.
این ماده همچنین ممکن است برای حمل و نگهداری 
اقلامی مانند شیر استفاده شود که در غیر این صورت در گرما 
خراب می شوند و این نیاز به یخچال را کاهش می دهد. یکی 
از نویسندگان این مطالعه، می گوید: می توانید در هزینه های 
خنک کننده، برق و انرژی بسیار صرفه جویی کنید، زیرا این 

یک فرآیند غیرفعال است.

زنبورهای عسل سرطان ریه را
 بو می کشند

توانند  می  عسل  زنبورهای  شدند  متوجه  میشیگان  دانشگاه  محققان 
نشانگرها یا غلظت های شیمیایی مربوط به سرطان ریه در نفس انسان 

را ردیابی کنند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اینترستینگ انجینرینگ، پروفسور 
دباجیت ساها از دانشگاه میشیگان در این باره می گوید: حشرات حس 
که  نیست  باری  نخستین  این  دارند.  ها  سگ  مانند  قدرتمندی  بویایی 
ردیابی  برای  را  حیوانات  بویایی  العاده  خارق  های  توانایی  محققان 
بود سگ، موش،  داده  نشان  پیشین  مطالعات  اند.  بررسی کرده  سرطان 

حشرات و حتی کرم ها می توانند سرطان را ردیابی کنند.
انسانی در  از سلول های سرطان ریه  انواع مختلفی  این پژوهش  در 
آزمایشگاه کشت شدند. آنها یک دستورالعمل خاص برای مخلوط تنفس 
مصنوعی ایجاد کردند. این مخلوط شبیه ترکیب شیمیایی تنفس یک فرد 
سالم و فرد مبتلا به سرطان ریه است. در مرحله بعد محققان حسگرهای 
بسیار کوچکی را به مغز زنبورهای عسل متصل کردند تا واکنش های مغز 
آنها را در حالی که مخلوط های تنفسی مختلف را بو می کردند، کنترل 
کنند. الیسا کاکس یکی از پژوهشگران این تحقیق می گوید: برای ایجاد 
دستورالعمل ما مخلوط های مصنوعی تنفس افراد مبتلا به سرطان ریه 
را با ریه افراد سالم روی 20 زنبور آزمایش کردیم.جالب آنکه محققان 
شاهد تغییراتی در میزان نرخ فعالیت عصبی زنبورهای عسل در زمانی 
متوجه  محققان  گرفتند.  می  قرار  مختلف  بوهای  معرض  در  که  بودند 
شدند زنبورهای عسل چند عصب متمایز در مغزشان را فعال کردند که 
به آنها کمک کرد بین تنفس سرطان ریه مصنوعی و ریه سالم تمایز قائل 
شوند.این آزمایش نشان داد زنبورهای عسل فقط با استفاده از بوی سلول 
های کشت شده در آزمایشگاه می توانند بین انواع مختلف سلول های 
تحقیق  این  از  دارند  تصمیم  قائل شوند.پژوهشگران  تمایز  ریه  سرطان 
برای توسعه حسگری استفاده کنند که از مغز زنبور عسل تقلید می کند. 
می توان از این تحقیق برای ابداع دستگاهی استفاده کرد که بیماران در 
آن تنفس می کنند. اگر مواد شیمیایی سرطان در تنفس آنها وجود داشته 

باشد، دستگاه به طور واقعی آن را نشان می دهد.

کاور کند کننده آتش سوزی
 از راه رسید

گروهی از محققان یکی از شرکت های دانش بنیان به فرمولاسیون 
از  جلوگیری  به  قادر  که  یافته اند  دست  آتش  کندکننده  کاورهای 

گسترش آتش سوزی تا رسیدن نیروهای امدادی آتش نشان است.
و  فناوری  علمی،  معاونت  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
مدیرعامل  نژاد  ترابی  محمود  ریاست جمهوری،  بنیان  دانش  اقتصاد 
شرکت »مهارآتش آترین نقش جهان«، گفت: مصالح مورد استفاده در 
ساختمان ها و صنایع، در درجه حرارت 2۵0 تا 300 درجه سانتی گراد، 
مقاومت خود را از دست می دهند؛ به گونه ای که با وجود این که نقطه 
ذوب فولاد 1300 تا 1400 درجه سانتی گراد است، در برابر حرارت 
بودن، دچار  باربر  نیاورده و در صورت  تاب  400 درجه سانتی گراد 
خمش می شوند.وی با بیان اینکه ازدیاد دود ناشی از سوختن مواد قابل 
اشتعال یا ریزش ساختمان ها، راه های خروجی را برای ساکنین ناامن 
می کند و منجر به توقف خطوط تولید در صنایع می شود، اظهار کرد: 
ما در این شرکت به فرمولاسیون تولید محلول ها و فوم های ضدحریق 
دست یافته ایم که نه تنها مانع از گسترش آتش می شود، بلکه مانع از 
پخش دود و تولید گازهای زیان آور و سمی حاصل از سوختن مواد 
قابل اشتعال خواهد  شد.ترابی نژاد با بیان اینکه از سال 8۵ برای این 
تصریح  کرده اند،  دریافت  داخلی  اختراع  ثبت  گواهی  شش  محلول 
داخلی،  دکوراسیون  کردن  برای ضدحریق  پروماکت  کرد: ضدحریق 
هتل ها  در  امن  اتاق های  ایجاد  برق،  کابل های  فلزی،  اسکلت های 
و  اشتعال  قابل  اجسام  که  چرا  است؛  استفاده  قابل  ها  بیمارستان  و 
آسیب پذیر را در مقابل حرارت و حریق، مقاوم می کند.مدیرعامل این 
شرکت، استفاده از این فناوری را مانند پوشاندن جلیقه ضد حریق بر 
تن ابزار و مصالح توصیف و تصریح کرد: ضخامت این فوم چند برابر 
لایه خشک اولیه آن است و در دمای بالای 220 درجه سانتی گراد، گاز 
خنک کننده کاملا بدون ضرری از آن آزاد می شود که باعث سرد شدن 
سازه فلزی شده و موجب به تاخیر انداختن زمان بی ثباتی سازه فلزی 
بر اثر آتش سوزی و ریزش سازه و سقف تا رسیدن تیم امدادرسانی 

خواهد شد.

محققان پژوهشگاه ملی مهندسی ژنتیک 
نانویی  ساختار  یک  فناوری  زیست  و 
کشت  محیط  در  که  ساختند  هیبریدی 
روی  توجهی  جالب  اثربخشی  سلولی، 

بیماری پارکینسون دارد.
مقاله ای  تازگی  به  ایسنا،  گزارش  به 
 The impact of hUC« عنوان  با 
MSC–derived exosome-

 nanoliposome hybrids on

 α-synuclein fibrillation and

 Science نشریه  در   »neurotoxicity

آن  در  که  شده  منتشر   Advances

ژنتیک  مهندسی  ملی  پژوهشگاه  محققان 
دینا  دکتر  رهبری  به  فناوری  زیست  و 
از  توجهی  جالب  جزئیات  مرشدی 
زیستی  هیبریدی  نانوساختار  نوعی  تاثیر 
در  پارکینسون  عامل  پروتئین های  روی 

سلول های محیط کشت ارائه کردند.
هیات  اعضاء  از  اکبری،  علی  فرهنگ 

و  ژنتیک  مهندسی  ملی  پژوهشگاه  علمی 
زیست فناوری که در این پروژه همکاری 
 « می گوید:  فناوری  این  درباره  دارد، 
توسعه  روی  که  است  سال   1۵ از  بیش 
ساختارهایی برای مقابله با پارکینسون کار 
لیپیوزومی  سامانه  این،  از  پیش  می کنیم.  
ساخته بودیم که می توانست دارو را وارد 
سلول ها کنند و از تجمع پروتئین های آلفا 

سینوکلئین جلوگیری کند.«
بخش  در  پروتئینی  سینوکلئین  آلفا 
پایانه های  در  بیشتر  که  است  عصبی 
دارد. تجمع  نرون های مغز وجود  آکسون 
آنها می تواند  فیبریل شدن  پروتئین و  این 
منجر به بیماری هایی نظیر پارکینسون شود.

قبلی  پروژه ی  در  تحقیقاتی  گروه  این 
بودند  ساخته  لیپوزومالی  نانوسامانه  خود 
این  می کرد.  حمل  خود  با  را  دارویی  که 
می شد  هم  به  مونومرها  اتصال  مانع  دارو 
و از تجمع فیبریل های پروتئینی جلوگیری 

می کرد.
در این پروژه جدید آنها به سراغ راهبرد 
از سلول های  که  اگزوزمی  رفتند،  اگزوزم 

بند ناف انسان استخراج شده است.
سلول های  علی اکبری  دکتر  گفته  به 
که  برخوردارند  ترشحاتی  از  بندناف 
درمانی  اثربخشی  بافت ها  روی  می تواند 
استفاده  ایده  این گروه  نتیجه  در  و  داشته 
از اگزوزم های بند ناف را مطرح کردند، با 
این پیش فرض که این اگزوزم ها نیز اثرات 
تیم  جدید،  مقاله  این  دارند.در  درمانی 
تحقیقاتی دکتر مرشدی هیبرید نانولیپوزوم 
و اگزوزم را برای مقابله با پارکینسون مورد 
استفاده قرار داد. این ساختار هیبریدی، هم 
از منظر اثربخشی دارویی که داخل لیپوزوم 
قرار داده شده و هم از نظر اثربخشی خود 
اگزوزم و لیپوزوم نتایج امیدوارکننده ای به 
دنبال داشت.نتایج روی محیط کشت نشان 
اثربخشی  هیبریدی  ساختار  این  که  داد 

بیشتری نسبت به سامانه پیشین این گروه 
داشت و از تجمع پروتئینی جلوگیری کرد 
ساختارهای  شدن  باز  موجب  همچنین  و 
نوع  دلیل  به  دیگر  سوی  از  شد.  فیبریلی 
دارویی که در این ساختار هیبریدی وجود 
دارد و خواص انتی اکسیدانی آن، گونه های 
کشت  محیط  در  کمتری  اکسیژن  سمی 
مثبت  از جنبه های  دیگر  یکی  دیده شد.  
این ساختار هیبریدی، افزایش شانس عبور 
موضوع  این  که  است  مغز  خونی  سد  از 

اثربخشی درمان را افزایش می دهد.
کار  این   « می افزاید:  علی اکبری  دکتر 
برون تنی  صورت  به  و  کشت  محیط  در 
دنبال  به  ما  بعد  قدم  در  و  صورت گرفته 
استفاده از آن به صورت درون تنی و روی 
موش های آزمایشگاهی هستیم. هرچند که 
تا رسیدن این فناوری به بازار راه طولانی 
مانده است اما همین نتایج اولیه نیز بسیار 

امیدوارکننده است.«

پارچه ای که دمای بدن را تا منفی ۱۰ درجه سانتی گراد کاهش می دهد!

مشخصات »گلکسی زد فلیپ ۶« فاش شد
مشخصات موبایل تاشو »گلکسی فلیپ۶« قبل از رونمایی آن در فضای 
دوربین  آمپری  میلی  باتری 4هزار  دستگاه  این  است.  فاش شده  آنلاین 
اصلی ۵0مگاپیکسلی و تراشه اسنپ دراگون دارد.به گزارش خبرگزاری 
از  جدیدی  سری  دارد  تصمیم  سامسونگ  گیزموچاینا،  از  نقل  به  مهر 
گلکسی  شود  می  بینی  پیش  و  کند  رونمایی  را  هوشمند  های  دستگاه 
زد فلیپ ۶ همراه گلکسی زد فولد۶، واچ۷ و واچ اولترا رونمایی شود.

 Dynamic طبق اطلاعات فاش شده گلکسی زد فلیپ۶ یک نمایشگر
2X AMOLEDبا وضوح +FHD و رفرش ریت 120 هرتز خواهد 

داشت. علاوه بر آن نمایشگری 3.4 اینچی با وضوح ۷20 در ۷48 پیکسل 
 8Gen3 روی دستگاه قرار دارد. در کنار این موارد تراشه اسنپ دراگون
در دستگاه به کار رفته است.همچنین موبایل جدید سامسونگ با دو گزینه 
گلکسی  اصلی  دوربین  می شود.  گیگابایتی عرضه  و ۵12  حافظه 2۵۶ 
مگاپیکسلی   12 لنز  یک  که  است  مگاپیکسلی   ۵0 لنز  یک  فلیپ۶  زد 
اولتراواید نیز کنار آن قرار دارد. دوربین سلفی 10 مگاپیکسلی نیز جلوی 
دستگاه قرار دارد.وزن موبایل تاشو سامسونگ 18۷ گرم است و ابعاد آن 
در حالت بسته 8۵.1 در ۷1.9 در 14.9میلیمتر و در حالت باز 1۶۵.1 در 
۷1.9 در ۶.9 میلیمتر خواهد بود. گلکسی زد فلیپ ۶ مجهز به یک باتری 

4 هزار میلی آمپری خواهد بود که قابلیت شارژ سریع 3۵ واتی را دارد.

دارویی  گیاهان  پژوهشکده  رییس 
جهاددانشگاهی گفت: می توان با شناخت 
داروی گیاهی برای عرق نکردن بدن این 

روند را اندکی کاهش دهید.
به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
دارویی  گیاهان  پژوهشکده  از  نقل 
غفارزادگان،  رضا  دکتر  جهاددانشگاهی، 
پژوهشکده درخصوص عرق  این  رئیس 
مکانیزمی  همان  عرق  کرد:  عنوان  کردن 
از  مختلفی  های  علت  به  بدن  که  است 
خروج  سموم،  دفع  دما،  تعدیل  جمله 
انجام می دهد و  موارد  زائد و سایر  مواد 
هنگامی که ما فعالیت بدنی زیادی داریم و 
یا در هوای گرم و مرطوب قرار می گیریم، 
شروع به عرق کردن می کنیم. بدن در این 
زمان ها مجبور است که به منظور به تعادل 
رساندن دمای درونی بدن خود، غدد عرقی 
را در بدن فعال شده است، را به کار اندازد.

است  خوب  کرد:  اظهار  غفارزادگان 
بدانید تا وقتی که ترشح آن از حد طبیعی 
آن  دهنده  آزار  و  بد  بوی  و  نرفته  فراتر 
شخص را اذیت نکرده باشد، لازم نیست 
صورت  درمانی  اقدام  آن  رفع  منظور  به 
حد  از  عرق  غدد  ترشح  وقتی  اما  گیرد 
طبیعی خود فراتر رفت، به علت اینکه مانع 
تنفس راحت پوست شده و با باقی ماندن 
روی پوست زمینه فعالیت میکروب ها را 
فراهم نموده و موجب پخش شدن بوی 
بد از پوست بدن می شود، رفع آن دغدغه 
بسیاری از افراد شده و همین مسئله است 
که افراد را به تکاپو برای درمان وادار می 
کند.این عضو هیات علمی بهترین راه را 
استفاده  بد عرق،  بردن بوی  بین  از  برای 

دارویی  خاصیت  که  دانست  گیاهانی  از 
دارند.وی یکی از این گیاهان را برگ مورد 
نکردن  عرق  برای  و گفت:  کرده  معرفی 
بدن می توانید از دمکرده غلیظ پودر برگ 
با آب پوست خود را شستشو دهید.  بو 
برگ مورد این قابلیت را دارد که تعریق 
زیاد پوست را کنترل کرده و اسانس معطر 
شود.وی  می  بدن  خوشبویی  موجب  آن 
همچنین دم کرده غلیظ برگ تازه شیرین 
زیاد  که  قسمتی  شستشوی  برای  را  بیان 
عرق می کند، مفید دانست و گفت: می 
استفاده  بار مورد  الی سه  توان روزی دو 
قرار داد تا از بوی بد عرق خلاص شوید.

داروی  را یک  مریم گلی  غفارزادگان، 
معرفی  بدن  نکردن  عرق  برای  گیاهی 
کرده و اظهار کردمی توان هم به صورت 
جداگانه جوشانده و یا همراه با گل ختمی 
آن را استفاده کرد. همچنین با استفاده از این 
گیاه شربت خوراکی تهیه کرده و روزی 2 
مرتبه آن را میل کنید تا در کم شدن تعریق 
پودر  پاشیدن  همینطور  گذارد.  تاثیر  بدن 

آن زیر بغل یا شستشوی موضع عرق با 
دمکرده غلیظ آن در رفع بدبویی و خوشبو 
کردن پوست اثرگذار است.وی گفت: پودر 
برگ حنا به تنهایی یا همراه با پودر برگ 
سدر یا جوش شیرین، با اثر خنک کنندگی 
پوست و کم کردن فعالیت غدد عرق به 
رفع بدبویی پوست منجر می شود. شیوه 
دیگر استفاده از برگ حنا به این صورت 
است که می توان آن را با جوشانده سماق 
یا سرکه خمیر کرده و به قسمتی که تعریق 
در آن اتفاق می افتد، مالیده و نیم ساعت 
بعد با آبغوره یا سرکه رقیق شده موضع 
علمی  هیات  عضو  داد.این  شستشو  را 
برای  دارو  دنبال  به  اگر  کرد:  خاطرنشان 
عرق نکردن هستید و می خواهید حتما از 
دارو های گیاهی استفاده کنید، برگ گردو 
از خاصیت ضد میکروبی قوی برخوردار 
می باشد. توجه داشته باشید که شستشوی 
موضع با خیسانده یا دمکرده غلیظ برگ 
مؤثر  پوست  بدبویی  رفع  در  گردو  تازه 
است. پوست سبز گردو نیز درکنترل ترشح 

افزود:  دارد.وی  مهمی  بسیار  نقش  عرق 
خوب است بدانید که برگ تازه نعناع یا 
عرق آن در رفع بدبویی دهان بسیار مؤثر 
دادن  قرار  استفاده  مورد  همینطور  است. 
محلول دمکرده نعناع به منظور شستشوی 
به  بدبویی،  رفع  بر  علاوه  بدن  پوست 
شود.وی  می  منجر  بدن  شدن  خوشبو 
همچنین گلبرگ های گل سرخ و رزماری 
نکردن  عرق  برای  دارویی  گیاهان  از  را 
بدن معرفی کرد و گفت: شستشوی بدن 
با گلاب یا پاشیدن پودر گلسرخ زیر بغل 
از دیگر شیوه های سنتی درمان تعریق به 
شمار می رود.غفارزادگان با اشاره به اینکه 
تغییرات در سبک زندگی و تغذیه منظم 
نیز می توانند در مدیریت کاهش عرق بدن 
مؤثر باشند، اقزود: تغذیه مناسب با تاکید بر 
مصرف مواد غذایی کم چرب، کم نمک، 
و غنی از مواد مغذی، می تواند تأثیر مثبتی 
همچنین  باشد.  داشته  تعریق  کاهش  در 
ویتامین ها  حاوی  غذایی  مواد  مصرف 
 B و مواد معدنی ضروری مانند ویتامین
فعالیت غدد  تنظیم  به  منیزیم می تواند  و 
عرقی کمک کند. علاوه بر مصرف گیاهان 
نیز  دارویی تکنیک های مدیریت استرس 
می توانند در کاهش عرق بدن مؤثر باشند.

وی تاکید کرد: هرچند داروهای گیاهی 
می توانند در کنترل عرق بدن مفید باشند، 
با پزشک و تغذیه شناس در  اما مشورت 
مورد مصرف آنها ضروری است. بر این 
اساس، مصرف داروهای گیاهی در کاهش 
عرق بدن می تواند به ترکیب با تغییرات در 
سبک زندگی و مدیریت استرس، کمک 

کند.

جلوگیری از عرق کردن زیاد با استفاده از گیاهان دارویی
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دور جدید مدیریت 
زباله مازندران؛ 

روی میز
اجرای طرح های بهینه سازی انرژی کربن 

با استفاده از ظرفیت بازار بهینه سازی 
انرژی در مازندران

گفت:  مازندران  گاز  شرکت  کربن  انرژی  سازی  بهینه  مدیر 
پروژه های بزرگ انرژی کربن استان با مبلغ پیش بینی شده 1100 
بهینه  شرکت  بهینه سازی  بازار  فرایند  قالب  در  و  تومان  میلیارد 

سازی مصرف سوخت در حال پیگیری است.

ابراهیم اسکندری افزود: در این راستا جلسه  شرکت واحد بهینه 
سازی مصرف انرژی کربن شرکت گاز استان با معاونت بهینه سازی 
مصرف صنعت شرکت بهینه سازی کشور برگزار شد که در این 

نشست، فرآیند و مکانیزم انجام کار طراحی شد.
وی با اشاره به اینکه مازندران قطب بهینه سازی صنایع کشاورزی 
کشور در حوزه گلخانه ها و مرغداری ها شده اظهار کرد: پروژه های 
واحد   10 مرغداری،  واحد   100 گلخانه ای،  واحد   100 بهسازی 
تولید آجر سنتی در برنامه آتی واحد بهینه سازی انرژی قرار دارد.
مدیر بهینه سازی انرژی کربن شرکت گاز مازندران عنوان کرد: 
استفاده از تکنولوژی زمین گرمایی و افزایش راندمان نیروگاه نکا 
از جمله پروژه هایی بود که در این جلسه مورد بحث قرار گرفت 
و به تصویب رسید.وی همکاری همه واحدهای موثر در مرحله 
اجرای پروژه را بسیار مهم دانست و افزود: در بحث حوزه انرژی، 
خوبی  ریل گذاری  می تواند  که  شده  مصوب  خوبی  بسیار  احکام 
برای اصلاح ناترازی های انرژی در مازندران باشد و مشکلات این 

حوزه را مرتفع کند.

که  این  به  اشاره  با  مازندران  استاندار 
در  که  رئیس جمهور شهیدمان  دستور  به 
مازندران  به  دولت  هیات  سفر  دوم  دور 
تاکیداتی در بحث مدیریت پسماند استان 
همه  از  گشایی  گره  و  بازدید  داشتند، 
دستور  در  مازندران  در  زباله  های  سایت 
یک  اساس  بر  گفت:  گرفت،  قرار  کار 
های  سایت  تمام  از  مشخص  زمانبندی 
زباله در شهرهای مختلف مازندران بازدید 
گیری  تصمصم  آنها  مشکل  حل  برای  و 
بازدید  در  مازندران  شد.  استاندار  خواهد 
جمع  در  نور  شهرستان  زباله  سایت  از 
خبرنگاران، افزود: به دستور رئیس جمهور 
شهیدمان که در دور دوم سفر هیات دولت 
مدیریت  بحث  در  تاکیداتی  مازندران  به 
پسماند استان داشتند، بازدید و گره گشایی 
از همه سایت های زباله در مازندران در 

دستور کار قرار گرفت.
وی اظهار کرد: بر اساس یک زمانبندی 
در  زباله  های  سایت  تمام  از  مشخص 
شهرهای مختلف مازندران بازدید و برای 
خواهد  گیری  تصمصم  آنها  مشکل  حل 
زباله  سایت  در  که  این  بیان  با  شد.نوری 
نور روزانه بین 100 تا 1۵0 تن زباله منتقل 
می شود، اظهار کرد: در این سایت تقریبا 

می  انجام  پسماند  مدیریت  کامل  چرخه 
گیرد.

سایت زباله شهرستان نور الگویی 
برای مدیریت پسماند مازندران

استاندار مازندران ادامه داد: شیرابه های 
این سایت به پساب های قابل استفاده در 
که  شود  می  تبدیل  کشاورزی  و  صنعت 
باید تلاش کنیم آن را به آب شرب تبدیل 

کنیم.
نماینده عالی دولت در مازندران، افزود: 
با هماهنگی های انجام شده پسماندهایی 
که در این سایت دفن می شود در کارخانه 

سیمان سازی استفاده خواهد شد.
نکته  کرد:  تصریح  مسوول،  مقام  این 
تفکیک  پسماند  مدیریت  در  مهم  بسیار 
از مبداء است که در تمام شهرهای  زباله 

مازندران باید رعایت شود.
چرخه  که  این  بیان  با  نوری  یوسف 
سوز  زباله  سایت  در  پسماند  مدیریت 
نور به طور تقریبی کامل شد، گفت: این 
چرخه مدیریت پسماند در تفکیک زباله از 
مبداء، تولید کود و تصفیه شیرابه ها باید 
به الگویی برای مدیریت پسماند در دیگر 

شهرهای مازندران تبدیل شود.

استاندار مازندران، با بیان این که باید با 
حذف عوامل چندگانگی مدیریت پسماند، 
مدیریت این بخش را یکپارچه کرد، گفت: 
معضل  حل  بر  نیز  شهید  رئیس جمهور 
خصوص  به  شمالی  های  استان  پسماند 

مازندران تاکید جدی داشتند.  
یوسف نوری وضعیت مدیریت پسماند 
نامطلوب توصیف کرد و گفت:  استان را 
ها  شهرداری  جداگانه  قراردادهای  انعقاد 
با شرکت های مختلف، عامل چندگانگی 
آسیب  نتیجه  در  و  پسماندها  مدیریت 

پذیری محیط زیست استان بوده است.
کارگروه  جلسه  در  مازندران  استاندار 
مدیریت پسماند مازندران با ذکر این نکته 
که رئیس جمهور شهید نیز بر حل معضل 
خصوص  به  شمالی  های  استان  پسماند 
مازندران تاکید جدی داشتند، افزود: انتشار 
فعال  افراد و شرکت های  فراخوان جذب 
در مدیریت پسماند از راه های برون رفت 

مشکلات پسماند استان است.
از  بیشتر  را  استان  در  زباله  تولید  وی، 
بیان  و  دانست  استاندارد  سرانه  متوسط 
داشت: فراخوان لازم برای جذب افراد و 
تسریع  بر  علاوه  اهلیت  دارای  گروه های 
کمک  اصولی  مدیریت  ،به  مشکل  حل 

می کند.
پسماند  مدیریت  وضعیت  نوری، 
و  کرد  توصیف  نامطلوب  را  مازندران 
گفت: تفکیک زباله از مبدا باید با همکاری 
نهادهای گوناگون در قالب روستا و شهر 

آموزش داده  شود.
نماینده عالی دولت در مازندران، افزود: 
محیط زیست،  دانشجویان  ظرفیت  از  باید 
و  محیط زیستی  مردم نهاد  سازمان های 
دهیاران برای بازیافت و مدیریت پسماند 

استفاده شود.
امور  هماهنگی  معاونت  سرپرست 
با  جلسه  این  در  نیز  استانداری  عمرانی 
پسماند  یکپارچه  مدیریت  لزوم  بر  تاکید 
در استان، گفت: کاهش زباله از مبدا امری 

مغفول اما مهم است.
عبدالرضا دادبود، افزود: کاهش خروجی 
زباله به کاهش هزینه می انجامد، طی 2 دهه 
درگیر سایت های زباله هستیم و همچنان 

با این معضل دست وپنجه نرم می کنیم.
وی تاکید کرد: باید در شیوه های تامین 
اوراق  فروش  قالب  در  تجدیدنظر  مالی 
انجام  آن  مانند  و  مولدسازی  مشارکت، 
سرعت  با  حوزه  این  اهداف  تا  شود 

بیشتری محقق شود.

مانور نشت مواد شیمیایی در ایستگاه گاز 
کلاردشت برگزار شد

 CGS مانور نشت مواد شیمیایی از بشکه های حاوی مرکاپتان در ایستگاه
پینبور شهرستان کلاردشت برگزار شد.

به منظور حفظ و افزایش آمادگی نیروها در مقابل حوادث ناشی از گاز، 
با  مانورهایی  مستمر،  و  منظم  صورت  به  موارد،  دیگر  و  طبیعی  بلایای 
سناریوهای مختلف در کلیه نواحی و واحدهای شرکت طراحی و اجرا می 
شود.این مانور که با موضوع نشت مواد شیمیایی )مرکاپتان( از بشکه های 
موجود در ایستگاه گاز پینبور کلاردشت برگزار شد، پس از اجرای موفقیت 
آمیز عملیات، جلسه ای به منظور بررسی نقاط قوت و قابل بهبود اجرای 

مانور با حضور مسئولین ذیربط در محل ایستگاه گاز تشکیل شد.
واحد های تعمیرات، امداد، حراست و واحد HSE اداره گاز کلاردشت 
و همچنین واحد HSE ستاد و آتش نشانی شهرداری کلاردشت در این 

عملیات نقش آفرینی کردند.

در نشست مشترک مدیران اپراتور تخلیه و بارگیری با مدیر کل بندر امیرآباد مطرح شد؛ 
پیشنهاد اپراتور تخلیه و بارگیری برای سرمایه گذاری جدید در بندر امیرآباد 

مدیر کل تعاون کار و رفاه اجتماعی مازندران مطرح کرد
ضرورت توسعه تعاون در همه شهرستان ها

همراهی  با  مازندران  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون  کل  مدیر  باقری  علی 
آباد با حضور در محل  اداره تعاون کار شهرستان عباس  حلاجیان رئیس 

فرمانداری این شهرستان در جلسه شورای توسعه تعاون شرکت کرد.
وی در این جلسه با اشاره به ضرورت توسعه و ترویج تعاون در سطح 
شهرستان ها افزود: تعاون و کار جمعی می تواند اثرگذاری مستقیمی بر 
اقتصاد داشته باشد.باقری خاطرنشان کرد: طبق سند توسعه تعاون که برای 
های  دستگاه  ابلاغ شد، همه  و  دولت سیزدهم تصویب  توسط  بار  اولین 
اجرایی مرتبط باید در راستای توسعه این بخش مهم گام بردارند.وی ادامه 
داد: توسعه بخش تعاون در شهرستان ها بعنوان خط مقدم باید به صورت بی 
وقفه پیگیری شود.مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی مازندران تصریح کرد: 
حمایت دولت سیزدهم و در رأس آن شخص شهید جمهور آیت الله رئیسی 
و وزیر تعاون کار و رفاه اجتماعی موجب توسعه شاخص های مهمی از 
قبیل صادرات و تسهیلات شده است.باقری افزود: در آخرین جلسه شورای 
توسعه تعاون استان که به ریاست استاندار مازندران برگزار شد، ایشان ضمن 
تأکید بر ضرورت توسعه این بخش مهم در استان، بر برنامه ریزی ویژه در 

شهرستان ها نیز توأمان تأکید داشتند.

مدیرکل بنادرودریانوردی امیرآباد با اشاره به افزایش و 
متناسب سازی تجهیزات تخلیه و بارگیری ، از پیشنهاد 
سرمایه گذاری جدید توسط اپراتور تخلیه و بارگیری 

در مجتمع بندری امیرآباد خبر داد. 
محمدعلی موسی پور گرجی در نشست مدیران ارشد 
با  کرد:   تاکید  امیرآباد  بندر  بارگیری  و  تخلیه  اپراتور 
ایجاد زیر ساخت ها و رشد سرمایه گذاری  به  توجه 
و همچنین بالارفتن ظرفیت نگهداری کالاهای اساسی 
می  امیرآباد  بندر  به  شناورها  بیشتر  تردد  آن  تبع  به  و 
به همین  بارگیری هم  بایست توان تجهیزات تخلیه و 
مقدار افزایش یابد تا مدت زمان سرویس دهی و کیفیت 

خدمات محقق شود.
بر   : افزود  امیرآباد  دریانوردی  و  بنادر  کل  مدیر 
اساس قرارداد فیمابین بندر با اپراتور تخلیه و بارگیری 
تجهیزات مورد نیاز در اسکله ها و محوطه های بارانداز 
لذا در حال حاضر   ، فعالیتند  استقرار داشته و مشغول 
و  رسانی  روز  به  به  نیاز  و  نبوده  کافی  تجهیزات  این 
تجهیزات  به  نمودن  اضافه  و  جدید  تجهیزات  خرید 

موجود ضروری به نظر می رسد.
توجه  با   : داشت  اعلان  پور  موسی  علی  محمد 

سال  در  دریانوردی  و  بنادر  سازمان  های  سیاست  به 
تجهیزات  خرید  برای  لازم  های  ریزی  برنامه  جاری 
پذیرفته  صورت  کشور  بنادر  برای  دریایی  و  بندری 
تخلیه  اپراتورهای  و  منتهی مشارکت بخش خصوصی 
بخشیده  سرعت  امر  این  به  تواند  می  هم  بارگیری  و 
بخش  توان  از  تسهیلات  ارئه  با  هم  بنادر  سازمان  و 

خصوصی حمایت می کند.
 وی با توجه به درخواست های مکرر صاحبان کالا 
به منظور تسهیل و تسریع در انجام خدمات بیان کرد 
سال  از  بندر  نفعان  ذی  با  که  مکرری  جلسات  در   :
گذشته برگزار شده است ، یکی از دغدغه های اصلی 

سرمایه گذاران و صاحبان کالا ، کمبود تجهیزات تخلیه 
استاندارد  نرم   بر اساس  باید  باشد که  بارگیری می  و 

عملیات بندری متناسب گردد.
مدیران هولدینگ تخلیه و بارگیری نیز در این نشست 
اظهار داشتند : با توجه به جایگاه بندر امیرآباد بعنوان 
خود  تلاش  و  سعی  تمام  کشور  شمال  بندر  مهمترین 
سرعت  و  تجهیزات  افزایش  با  تا  بندیم  می  بکار  را 
در عملیات بندری رضایت مشتریان از نحوه تخلیه و 

بارگیری جلب شود.
با عنایت به سرمایه گذاری های انجام شده در بندر 
مدیران   ، کشور  سوم  نسل  بندر  اولین  بعنوان  امیرآباد 
اپراتور تخلیه و بارگیری  از آمادگی خود برای سرمایه 
سازمان  قوانین  و  ها  سیاست  اساس  بر  گذاری جدید 
چند   : داشتند  اظهار  و  دادند  خبر  دریانوردی  و  بنادر 
ایده سرمایه گذاری در بندر امیرآباد در جلسات  هیات 
به  ای  مکاتبه  طی  که  شده  مطرح  هولدینگ  مدیره 
بندر اعلام می گردد و در این زمینه نیز آماده هرگونه 
همکاری جهت رشد سرمایه گذاری و افزایش ظرفیت 

تولیدی و خدماتی در این بندر می باشیم.

بندر امیرآباد میزبان همایش نهضت 
روشنگری و جهاد تبیین 

همایش جهاد تبیین با موضوع حضور حداکثری در انتخابات و انتخاب 
امیرآباد،گمرک  دریانوردی  و  بنادر  کل  اداره  کارکنان  حضور  با  اصلح 
برگزار  امیرآباد  بندر  وصنایع همجوار در مسجد محمد رسول الله )ص( 
شد.همایش جهاد تبیین با موضوع حضور حداکثری در انتخابات و انتخاب 
امیرآباد،گمرک و  بنادر  و دریانوردی  اداره کل  با حضور کارکنان  اصلح 
صنایع همجوار در مسجد محمد رسول الله )ص( با قرائت قرآن کریم آغاز 
این همایش سادات کرمی رییس سازمان بسیج دانشجویی استان  شد.در 
مازندران در خصوص حضور پرشور در انتخابات ریاست جمهوری ایراد 
سخن کرد و بیان داشت : چشم همه دنیا به دنبال حضور مردم در پای 
صندوق های رای  روز هشتم تیرماه می باشد که ببینند چگونه نقش آفرینی 
می کنند و مردم ایران نشان دادند که برای مملکت خود تا پای جان ایستاده 
اند و همیشه و در هر زمان گوش به فرمان رهبر فرزانه انقلاب در عرصه 

های انتخاباتی ، فرهنگی و تاریخی حضور خواهند یافت.

مدیرعامل شرکت توزیع برق مازندران گفت: برق 90 
دستگاه اجرایی دولتی، بانک ها و موسسات پر مصرف از 

طریق کنتورهای هوشمند از راه دور ،قطع شد.
شرکت توزیع نیروی برق مازندران گفت : ده روز اخیر 
برق 90 دستگاه اجرایی دولتی، بانک ها و موسساتی که به 
مصوبه هیأت وزیران در خصوص کاهش مصرف عمل 
نکردند از طریق کنتورهای هوشمند از راه دور قطع شده 

است.
سید کاظم حسینی کارنامی با بیان اینکه براساس مصوبه 
هیأت وزیران تمام ادارات دولتی و غیردولتی، موسسات 
و بانک ها موظف هستند 30 درصد از ساعات اداری برق 
را نسبت به سال پایه 1400 کاهش دهند، تصریح کرد: در 
غیر ساعت اداری )13 به بعد( ادارات و بانک ها باید ۷0 

درصد برق را کاهش دهند.
نصب  از  مازندران  برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
و  دولتی  دستگاه های  مشترکان  برای  هوشمند  کنتورهای 
غیردولتی خبر داد و خاطرنشان کرد: به صورت خودکار 
را  برق  بار مصرف  درصد   ۷0 اگر  اداری  از ساعت  بعد 

کنترل نکنند، برق دستگاه ها خودکار قطع می شود.

حسینی کارنامی با بیان اینکه برق دستگاههایی که به این 
قانون عمل نکردند از طریق کنتورهای هوشمند از راه دور 
قطع  می شود افزود: در صورت قطعی ش برق،الاترین 
مقام ادارات باید با مراجعه به شرکت توزیع برق متعهد 
این  غیر  در  و  کنند  رعایت  را  مصرف  الگوی  تا  شوند 

صورت مجدد برق آنها قطع می شود.
داشت:  اظهار  مازندران  برق  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
به منظور جلوگیری از قطعی و برای رسیدن برق به همه 
مشترکان توجه به امر صرفه جویی در انرژی مسئله مورد 
تأکیدی است که از دستگاه ها و مردم درخواست می شود 

نسبت به آن توجه جدی داشته باشند.

مدیریت  راستای  در  برنامه هایی  افزود:  حسینی کارنامی 
مصرف از سوی وزارت نیرو و شرکت توانیر ابلاغ شده تا 
دستگاه های اجرایی، نهادهای عمومی و غیردولتی نسبت 
به مدیریت و کاهش مصرف برق اقدام کنند و بتوانیم از 

پیک بار تابستان امسال عبور کنیم.
ادارات  و  اجرایی  دستگاه های  برخی  کرد:  تصریح  وی 
کاهش  خصوص  در  وزیران  هیأت  مصوبه  به  نسبت 
مصرف بی توجه هستند که در این زمینه به آن ها تذکراتی 
داده شده است و در صورت تکرار و عدم رعایت، نسبت 

به قطع برق آن ها اقدام می شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق مازندران با اشاره به 
اینکه اکنون ۶1.۵ درصد از کنتورهای برق مشترکان این 
شرکت به صورت مکانیزه قرائت می شود خاطرنشان کرد: 
قرائت مکانیزه کنتورها شامل قرائت کنتورهای دیجیتالی 
با پروب و قرائت کنتورهای آنالوگ با پردازشگر تصویری 
هزینه  کاهش  به  توان  می  روش  این  مزایای  از  و  است 
های قرائت، افزایش دقت قرائت، جلوگیری از هدر رفتن 
انرژی و زمان و به روزرسانی اطلاعات مشترکین اشاره 

کرد.

مدیرعامل شرکت توزیع برق استان خبر داد:
قطع برق ۹۰ دستگاه اجرایی پُرمصرف مازندران
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هر لحظه احساس می کنم دیگر این روزها، آخرین لحظات زندگی من باشد و 
آنچنان کالبد وجودم لبریز از عشق و محبت او می شود که گمان نمی کنم حتی 
در میان آتش جهنم هم لحظه ای چشم امیدم را از آن مبدأ فیض و امید، از آن 
سراسر رحمان و رحمت بربندم.
فکر نمی کنم هیچ وقت عنایت او را نسبت به خودم، چه آن وقت که اراده 
اش به خلقتم قرار گرفت و چه در لحظه های زندگی خود فراموش کنم. توصیه 
پیامبر اکرم )ص ( که می فرماید:" در میان شما 2 چیز قرآن و سنت)عترت( به 
امانت گذاشتم" فراموش نکنید حضرت امیر )ع( فراوان ما را به تقوا و نظم در 
امور، اغتنام فرصتها سفارش نموده اند، توجه به عمل این سه مطلب به طور حتم 
در سرنوشت ما موثر است.

حرف تصویری

عملیات پاکسازی سیلاب در منطقه دربند جاده چالوس

فنجان  یک  دانش آموزی   مسابقه  دومین  اختتامیه  آیین 
)باغچه  سبزی ها  مصرف  با  سلامتی  "راز  موضوع  با  سلامتی 
بهداشتی  معاون  صفری  رضا  دکتر  باحضور  من("   کوچک 
بدنی  تربیت  معاون  سهرابی  مازندران،  پزشکی  علوم  دانشگاه 
آموزش و پرورش، صفایی رئیس اداره سلامت و تنی چند تن 
آموزش  مازندران،  پزشکی  علوم  دانشگاه  دستگاه  مدیران  از 
نوجوانان  و  کودکان  فکری  پرورش  کانون  و  ش  پرور  و 

شد. برگزار 
مقاطع  در  دانش آموزان  هدف  گروه  ویژه  که  رویداد  این  در 
ابتدایی، راهنمایی و دبیرستان اجرا شد 15000 اثر در محورهای 
دبیرخانه  به   ... و  فیلم  پادکست،  نقاشی،  شعر،  داستان نویسی، 
ارسال شد  که پس از داوری آثار، 330 اثر به عنوان آثار برگزیده 

انتخاب و از آنان تجلیل شد.
دکتر رضا صفری عربی معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 
مازندران در آیین اختتامیه دومین مسابقه دانش آموزی یک فنجان 
سلامتی با بیان اینکه این رویداد دومین دوره از مسابقه یک فنجان 

سلامتی است، افزود: در دوره اول 3000 اثر برای ما ارسال شد 
اما خوشبختانه در این دوره مشارکت 5 برابر شرد و 15000 اثر 

به دبیرخانه ارسال شد.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مازندران با قدردانی از 
تمامی والدین برای مشارکت دانش آموزان، خاطرنشان کرد: این 

بزرگترین موفقیت ما می تواند در حوزه آموزش باشد.
وی به اهمیت تغذیه در سلامت انسان اشاره کرد و گفت: جدا 
از توجه ویژه قرآن به حلال و حرام بودن تغذیه در حوزه سلامت 

نیز به تغذیه اهمیت ویژه ای داده شده است.
کرد:  تاکید  مازندران  پزشکی  علوم  دانشگاه  بهداشتی  معاون 
از  و  دهند  خود  فرزندان  تغذیه  به  ویژه ای  توجه  باید  والدین 

غذاهای فست فود برای فرزندان خود پرهیز کنند.
دارای  مازندران  استان  متاسفانه  کرد:  تصریح  صفری  دکتر 

بالاترین میزان چاقی در کشور را در کنار استان گیلان را دارد.
بدانید  وی متذکر شد: برای غذای سالم اهمیت قائل شوید و 

نقش اساسی در حوزه سلامت فرزندان دارد.

کارگروه  رییس  و  مازندران  فکری  پرورش  کانون  مدیرکل 
کودک ونوجوان گرامی داشت مناسبت های دفاع مقدس استان از 
برپایی بیش از 50 عنوان برنامه هفته دفاع مقدس در حوزه کودک 

و نوجوان خبر داد.
جلسه کارگروه کودک ونوجوان گرامی داشت مناسبت های دفاع 
مقدس و مقاومت استان به ریاست  حامد فاضلی، مدیر کل کانون 
پرورش فکری کودکان ونوجوانان استان و با حضور نمایندگانی 
از: صدا و سیما، آموزش و پرورش، بهزیستی، سازمان تبلیغات، 
سازمان دانش آموزی، هلال احمر و کمیته امداد در این اداره کل 

برگزار شد.
حامد فاضلی با مهم خواندن ارزش های دفاع مقدس و آشنایی 
از  کارگروه،  این  مهم  نقش  از  آن  دستاوردهای  با  امروز  نسل 
به  مملکتی  هر  تاریخ  افزود:  و  گفت  سخن  نسلی  میان  شکاف 

دستان کودکان و نوجوانان آن مملکت رقم می خورد.
نسبت  به  کارگروه  این  وظیفه  و  کار  اهمیت  بر   تاکید  با  وی 
انجام فعالیت های مهم و  برنامه ریزی و  به سایر کارگروه ها، بر 
و  کودکان  آشنایی  و  شهادت  و  ایثار  حوزه  در  شده  کارشناسی 
ورود  خواستار  و  کرد  تاکید  مقدس  دفاع  فرهنگی  با  نوجوانان 

وحضور موثر اعضای حاضر شد.
در ادامه سایر اعضا به بیان نظرها و برنامه های تخصصی سازمان 
خود پرداختند و بر اساس آن مصوبات جلسه کارگروه کودک و 
نوجوان گرامی داشت مناسبت های دفاع مقدس و مقاومت استان 

تعیین شد.
براین اساس، دعوت از کارشناسان حوزه کودک و نوجوان و ... 
در بحث روایت گری مقاومت- برنامه های اختصاصی به مناسبت 
فیلم  مستند،  تولید  و  استان  صداوسیمای  در  مقدس  دفاع  هفته 
درحوزه دفاع مقدس و مقاومت ویژه مخاطبان کودک ونوجوان-  
معرفی شخصیت شهدا در شبکه های مجازی - برگزاری مسابقات 
کتاب خوانی کتاب های حوزه دفاع مقدس و مقاومت در مدارس و 

پایگاه های اوقات فراغت استان-  برگزاری نمایشگاه کتاب های 
کارگاه  برگزاری   - مقدس  دفاع  هفته  طول  در  مقدس  دفاع 
آموزشی ادبیات پایداری و تجلیل از نویسندگان و پژوهشگران 
ویژه مخاطبان کودک ونوجوان حوزه دفاع مقدس از جمله این 

مصوبات هستند.

 گفتنی است: برپایی پویش های تخصصی- مسابقه های فرهنگی 
 - مقدس  دفاع  حوزه  در  فعال  پژوهشگران  از  تجلیل  هنری- 
برگزاری آئین رونمایی از کتاب های تازه چاپ شده حوزه دفاع 
مقدس ویژه مخاطبان کودک ونوجوان - تولید تئاتر خیابانی برای 
موشن  تولید  مقدس-  دفاع  حوزه  در  ونوجوان  کودک  مخاطب 
گرافی در حوزه دفاع مقدس برای مخاطب کودک ونوجوان- تهیه 
بازی های رایانه ای با موضوع معرفی قهرمانان ملی و استانی - 
معرفی شخصیت شهدای استان به کودکان و نوجوانان و  تجلیل 
برگزاری   - استان  شهدای سلامت  ونوجوان  کودک  فرزندان  از 
مسابقات  -برگزاری  استان  آئینی  شعرای  سرایی  شعر  مهرواره 
کتاب خوانی و  برگزاری کارگاه نقد و بررسی کتاب برخی دیگر 

از برنامه های محوزی این کارگروه هستند.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مازندران 
از پیگیری برای اعطای تسهیلات کم بهره برای هنرمندان فعال 

در حوزه صنایع دستی خبر داد.
حسین ایزدی در مراسم گرامیداشت روز جهاتی صنایع دستی 
نوشهر  بندر  همایش های  سالن  محل  در  که  مازندران  غرب 
برگزار شد؛ گفت: خدمت رسانی به جمعیت هنر و هنرمندان 
مازندران افتخار بزرگی است و امیدوارم خادم شایسته ای برای 

این جامعه شریف و عزیز باشیم.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مازندران 
را خلق  اثر  که  است  است، عشق  کار دل  افزود: صنایع دستی 
ناممکنی  آثار کار سختی و  این  برای  می کند و قیمت گذاری 

است.
او با بیان این مطلب که صنایع دستی مازندران خلاصه ای از 
طبیعت و زیست ماست؛ بیان کرد: لاک تراشی، نمد مالی، دست 
بافته های داری و به خصوص فرش کلاردشت هنرهای زیبا و 

شاخص است که از طبیعت الهام گرفته است.
ایزدی تصریح کرد: رییس جنهور شهید تاکید داشت که باید 
از تمام ظرفیت ها برای احداث بازارچه های دائمی صنایع دستی 

استفاده شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی مازندران 
از شهرستان های غرب مازندران به خصوص نوشهر به عنوان 
مرکز مهم فروش و بازارچه دائمی صنایع دستی یاد کرد و گفت: 
رسانه های  همراهی  به خصوص  شما  همت  و  تعامل  با  قطعا 
میراث فرهنگی،  فرابخشی دستگاه  ماهیت  تاثیر گذار می توانیم 
و  نهادها  دیگر  همکاری  با  را  صنایع دستی  و  گردشگری 

دستگاه ها را به درستی نشان دهیم.
با  اشتغال  دغدغه  حل  که  موضوع  این  به  اشاره  با  ایزدی 
صنایع دستی و هنر زنان شریف مازندرانی با ارایه حمایت های 
دولتی همچون تسهیلات مرتفع می شود از پیگیری برای اعطای 
تسهیلات کم بهره برای هنرمندان فعال در حوزه صنایع دستی 
فعال غرب  هنرمندان صنایع دستی  از  مراسم  پایان  داد.در  خبر 

استان با اهدای لوح تقدیر شد.

مدیرکل کانون پرورش فکری مازندران خبرداد:
برپایی بیش از ۵۰ عنوان برنامه در حوزه کودک و 

نوجوان در هفته دفاع مقدس

مدیرکل میراث فرهنگی مازندران
تسهیلات کم بهره برای هنرمندان فعال صنایع دستی 

پیگیری می شود

برگزاری آیین اختتامیه دومین مسابقه دانش آموزی یک 
فنجان سلامتی 

انتشارات  توسط  مافی  مهدی  نوشته  لوسیل«  در  »پرسه  کتاب 
سوره مهر منتشر و راهی بازار نشر شد.

به گزارش خبرنگار مهر، کتاب »پرسه در لوسیل« نوشته مهدی 
مافی به تازگی توسط انتشارات سوره مهر منتشر و روانه بازار نشر 
شده است. این کتاب روایتی از سفر به اولین جام جهانی در یک 

کشور اسلامی است.
پرسه در لوسیل روایت نویسنده از سفرش به جام جهانی فوتبال 
2022 در کشور قطر است که تلاش شده مخاطب را با حال و 

هوای برگزاری جام جهانی فوتبال در کشوری اسلامی آشنا کند.
مافی با زبانی ساده و عامه پسند داستان سفر خود را از فرودگاه 
امام خمینی )ره( آغاز و تا کوچه پس کوچه های شهرهای قطر 

خواننده را با خود همراه می کند.
همچنین نگاه تیزبین نویسنده و حضورش در اماکن غیرفوتبالی 
قطر،  هنری  و  فرهنگی  جشنواره های  و  مسجد  موزه،  جمله  از 
مخاطب  با  اماکن  این  در  حضور  واسطه  به  مافی  که  تجربیاتی 
خود به اشتراک می گذارد، اطلاعاتی چند وجهی از کشور قطر و 

رویداد بزرگ جام جهانی است.
علاوه بر این، نویسنده روایتی از سه بازی تیم ملی ایران مقابل 
انگلیس، ولز و آمریکا را هم در کتاب گنجانده تا به جذابیت ها و 

خاطره انگیز بودن اثر افزوده شود.
مافی در سه بخش مجزا در بین کتاب که با رنگ خاکستری از 
باز« اختصاص  نام »پرانتز  به  دیگر فصل ها جدا شده، بخشی را 

داده که کمی از فوتبال فاصله گرفته و نگاهی سیاسی و تاریخی 
با عناوین  باز«  به مسائل منطقه ای کشورها دارد. این سه »پرانتز 
الزمان« و  »اینک آخر  »بحران دیپلماتیک قطر، مختصر و مفید«، 
به  عمیق تری  دید  زاویه  می کند؟«  برگزار  جام جهانی  قطر  »چرا 
آنچه روی سکوها در جام جهانی رخ داده و ریشه تاریخی کنش ها 

و واکنش های سیاسی و اجتماعی تماشاگران دارد.
مافی در مقدمه کتاب یکی از انگیزه هایش برای ثبت خاطرات 
سفر به کشور قطر و حضور در جام جهانی را این طور روایت 

می کند:
»قطر 2022، اولین جام جهانی در منطقه ما بود؛ اولین جام جهانی 
در یک کشور اسلامی و پر از دوگانه های جدی شرق و غرب، 
لایه  در  مسی،  لیونل  و  رونالدو  کریستیانو  و  مدرنیته  و  سنت 
مردم. حتی به ازای جیمی جامپی که با پیراهن سوپرمن، پرچم 
رنگین کمان و شعارهایی در حمایت از اوکراین و »زن، زندگی، 
با پرچم  آزادی« به وسط زمین دوید. هم جیمی جامپی بود که 
فلسطین موجب توقف بازی فرانسه و تونس شود. پس تصمیم 
گرفتم با آدم ها بیشتر صحبت کنم. به جاهایی که ایرانی ها کمتر 
می روند، سرک بکشم. توجه خودم را به خارجی هایی معطوف 
را تجربه  بار حضور در یک کشور اسلامی  اولین  برای  کنم که 

می کنند.«
این کتاب با 248 صفحه، شمارگان هزار و 250 نسخه و قیمت 

225 هزار تومان عرضه شده است.

روایت »پرسه در لوسیل« در کتابفروشی ها عرضه شد

مدیرکل اداره صنعت، معدن و تجارت استان تهران می گوید 
باید در تلاش باشیم با طراحی های جدید اسباب بازی مطابق 
این  با  این سرزمین  فرزندان  کنیم که  ایران، کمک  فرهنگ  با 

فرهنگ بیشتر عجین شوند.
به گزارش خبرنگار مهر، سهم ایران از صادرات اسباب بازی 
در دنیا بسیار ناچیز است. گزارش های منتشر شده نشان می 
تنها 4.3 میلیون دلار صادرات  ایران در سال گذشته  دهد که 
کل  ارزش  که  است  حالی  در  این  باشد،  داشته  بازی  اسباب 
تبادلات تجاری این صنعت در سال 2022 حدود 68.2 میلیارد 
دلار تخمین زده شده است.البته بسیاری از کارشناسان معتقدند 
که ظرفیت های متعددی در این حوزه وجود داشته و با سیاست 
گذاری های مناسب می توان تا حد زیادی وضعیت صادرات 
نکته  همان  این  بخشید.  بهبود  را  این حوزه  در  بازی  اسباب 
اداره صنعت، معدن و  ای است که محمود سیجانی مدیرکل 
تجارت استان تهران هم در حاشیه بازدید از اینوتکس 3 به آن 
مطرح کرد.وی در پاسخ به این سوال که دولت برای حمایت 
از صنعت اسباب بازی چه سیاست گذاری هایی را باید انجام 
دهد، گفت: باید نسبت به ایجاد خوشه های صادراتی در این 
صنعت اقدام شود. همچنین هییت های تجاری را برای بازاریابی 
بیشتر و معرفی بهتر محصولات ایران به بازار کشورهای دیگر 
به خصوص کشورهای همسایه اعزام شود. همچنین شرایط را 
برای حضور تولیدکنندگان اسباب بازی در نمایشگاه های بین 
المللی فراهم کند. چراکه حضور در این نمایشگاه کمک زیادی 
به برند سازی محصولات ایرانی می کند.مدیرکل اداره صنعت، 
معدن و تجارت استان تهران گفت: بسیاری از تولیدکنندگان ما 
از نظر کیفی در وضعیت بسیار خوبی هستند و قدرت رقابت 
با محصولات خارجی را دارند. کافی است که در زمینه برند 
سازی این محصولات اقداماتی انجام شود.وی اهمیت در نظر 
گرفتن مشوق های صادراتی را مورد اشاره قرار داد و افزود: 
اگر واحدی شروع به صادرات کرد تسهیلات ارزان قیمت در 

اختیار آنها قرار دهیم. اگر واحدی صادراتی شد، نباید مشکل 
در تامین نقدینگی خود داشته باشد.سیجانی ادامه داد: اسباب 
فراوان  با ظرفیت های  اما  ناشناخته  نوپا و  بازی یک صنعت 
است. باید این صنعت را بهتر شناخته و آنها را مورد حمایت 
قرار دهیم. فعالین این صنعت با تلاش خود شرایطرا به گونه ای 
رقم زده اند که علاوه بر تامین نیاز داخلی، می توانیم در بازار 
بازی  اسباب  باشیم.وی  کشورهای همسایه هم حضور داشته 
اینکه مجموعه  بیان  با  فرابخشی اعلام کرد و  را یک صنعت 
ای از صنعت پلاستیک، چوب، پلیمر، کاغذ و نرم افزاری و 
طراحی در این صنعت گرد هم آمده اند، ادامه داد: اسباب بازی 
محرک یک سری صنایع دیگر محسوب می شود. بدیهی است 
که اگر این صنعت رشد کند، شاید پویایی در صنایع دیگر هم 
خواهیم.مدیرکل اداره صمت استان تهران نقش صنعت اسباب 
بازی در ارتقای فرهنگی نسل کودک و نوجوان را مورد اشاره 
قرار داد و افزود: باید در تلاش باشیم که با طراحی های جدید 
فرزندان  که  کنیم  ایران، کمک  فرهنگ  با  مطابق  بازی  اسباب 
بیشتر عجین شوند.وی دامه داد:  این فرهنگ  با  این سرزمین 
بسیاری از واحدهای تولیدی در این صنعت، در زمینه تامین 
مواد اولیه با مشکل مواجه هستند که باید دولت شرایط لازم 
کند.  فراهم  بازار  در  ثبات  ایجاد  و  مشکل  این  حل  برای  را 
انجام آن است، مساله  به  اقداماتی که دولت موظف  از دیگر 
بازارسازی است.سیجانی در پایان سخنان خود نمایشگاه اسباب 
بازی را بسیار خوب ارزیابی کرد و افزود: من تا این اندازه با 
این صنعت آشنایی نداشتیم و حضور در این نمایشگاه و آشنایی 
با توانایی تولیدکنندگان این صنعت برایم بسیار جالب بود. این 
صنعت نه تنها ارزش افزوده بالایی دارد، بلکه آلایندگی کمتری 
داشته و اتفاقاً آب بر هم نیست. برای حمایت از فعالین این 
صنعت و رفع و پیگری دغدغه های آنها اتاق فکری در دفتر 
اداره صمت استان تهران با حضور نمایندگان این صنعت شکل 

خواهد گرفت.

طراحی های جدید اسباب بازی منطبق با فرهنگ 
ایران باشد

PDF Compressor Free Version 


